
P R O T O K Ó Ł  Nr XXI/13

z obrad XXI sesji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu 15 lutego 2013 roku 

Obradom przewodniczył Pan Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy Lubasz.

Sesja rozpoczęła się o godzinie 1300 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi  i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

b/przedstawienie porządku obrad,

c/przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji Rady Gminy 

d/przyjęcie informacji ze sposobu realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych 

   w trakcie obrad XIX sesji

e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym

2. 1.Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu

2.Przyjecie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Lubasz na lata 2013-

2015

3. Podjecie uchwał w sprawie:

3.1. upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy użytkowania na okres

      7 lat działki nr 1197 położonej w Lubaszu 

3.2.upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy użytkowania na okres 

      7 lat działki nr 427 położonej w Lubaszu 

3.3.przyjęcia Programu współpracy samorządu gminy Lubasz z organizacjami

      pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku

      publicznego na 2013 rok

3.4. uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubasz

3.5. szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

       odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych

       odpadów w zamian za uiszczona przez właściciela nieruchomości opłatę 

       za gospodarowanie odpadami komunalnymi

3.6. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na

       obszarze położonym w rejonie ulicy Stajkowskiej w Lubaszu

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji.
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6. Wolne wnioski i informacje.

7. Zakończenie obrad.

a) Sesję  otworzył  Przewodniczący  RG,  który  po  powitaniu  i  sprawdzeniu  obecności  radnych

zgodnie   z  listą  obecności  (15  radnych)  stwierdził,  że  rada  jest  władna  do  podejmowania

prawomocnych  uchwał. Następnie  na Sekretarza obrad zaproponował kolejnego radnego według

listy obecności tj. Pana Krzysztofa Wizę, który wyraził zgodę.

W przeprowadzonym głosowaniu sekretarza obrad wybrano przy jednym głosie wstrzymującym się

i 14 - za. 

b) Przewodniczący  RG  powiedział,  że  porządek  obrad  został  radnym  dostarczony  i  prosi

o ewentualne do niego wnioski. Wobec braku uwag do porządku,  poddano go pod głosowanie

i przyjęto jednogłośnie.

c) Następnie Przewodniczący RG poprosił Sekretarza obrad XIX sesji o przedstawienie protokołu

z  obrad  z  tej  sesji,  która  składała  się  z  dwóch  części  i  odbywała  się  28  grudnia  2012  roku

i 31 stycznia 2013 roku . 

Pan  Marek  Wicher  stwierdził,  że  zapoznał  się  z  protokołem  z  jej  przebiegu  i  uważa,  iż

odzwierciedla  on  przebieg  obrad,  wnioskuje  więc  o  przyjecie  protokołu  bez  odczytywania.

Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół z XIX sesji Rady Gminy Lubasz

został przyjęty  jednogłośnie. 

d)Przewodniczący  RG  powiedział,  że informacja  z realizacji  uchwał  XIX sesji,została radnym

dostarczona i prosi o ewentualne do niej uwagi. W przedmiocie sprawy głos zabrał:

Ł.Wlekły- Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni zebrani informacja z realizacji uchwały

nr  XIX/217/13  w  sprawie  budżetu  na  2013  rok.  W tej  uchwale  znajduje  się  błąd  ponieważ

w uzasadnieniu uchwały i w załączniku nr 2 planie wydatków  widnieje zapis, ze w dziale 750

rozdziale  75075  §  4170  umniejszono  29  400  zł  i  §  4300  kwotę  5000zł.  Wnioskowane  było

o umniejszenie  tylko promocji,   § 4170 – wynagrodzenia osobowe o kwotę 35.000zł.  A zatem

wniosek formalny aby nie przyjmować informacji z uchwały przez, przed zmianą  przedstawionej,

dopóki nie zostanie poprawiony błąd. Dziękuję bardzo

Przewodniczący RG – proszę P. Sekretarz o wyjaśnienie

Sekretarz UG – Szanowni Państwo, Państwo wnioskowaliście o to. Natomiast wykonanie budżetu

od m-ca stycznia do m-ca, od 01 stycznia do  31 stycznia, czyli do momentu kiedy została podjęta

uchwała budżetowa wskazuje na to, ze nie możemy umniejszyć § 417 wskazanego przez Pana to są

umowy  o  dzieło,  konkretnie  o  kwotę  pełnych  35.000zł,  ponieważ  wypłacone  zostały  w  tym

miejscu nagrody bożonarodzeniowe. I § 417 został dokładnie umniejszony o kwotę wypłat  nagród

bożonarodzeniowych. Wykonanie tego paragrafu na dzień 31 stycznia jest 100%, czyli generalnie
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nie ma tam już wolnych środków, jeżeli byście Państwo mieli tutaj takie obawy   w stosunku do

tego.  Natomiast,  ponieważ  zgodnie  z  przepisami   w  m-cu  styczniu  dokonywane  były  wydatki

w oparciu o projekt uchwały budżetowej przyjętej zarządzeniem Wójta – po przeanalizowaniu tego

nie  można  było  dokładnie  umniejszyć  w  linii  prostej  o  35.000zł.  A z  wydatków  na  promocje

umniejszono tak jak Pan tu słusznie zauważył Pan radny Wlekły o kwotę dokładnego wykonania

m-ca stycznia. Także informuję Państwa, że w tej chwili  wykonanie na § 417 jest 100% i to będzie

w sprawozdaniu miesięcznym już na miesiąc styczeń widoczne. A niepoprawnym byłoby, z punktu

widzenia  przepisów prawa  umniejszenie  o  kwotę  35.000zł  w linii  prostej,  ponieważ  wydatek

w m-cu  styczniu  (powtarzam zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami w tym zakresie)  dla  osób

fizycznych został wykonany. 

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo, Pan radny

Ł.Wlekły – ma w takim bądź razie  pytanie  dlaczego ta  informacja  nam nie została podana na

ostatniej sesji?  – jak w styczniu było wykonane.

Sekretarz UG – ale sprawozdanie z wykonania budżetu  otrzymujecie Państwo wcześniej. Dobrze

Państwo wiecie,  że  Pani  Skarbnik  była  w tym czasie  na,  w okresie  zwolnienia  lekarskiego.  Ja

powtarzałam  wielokrotnie,  że  na  tyle  na  ile  moja  wiedza  pozwala  tak  wykonuję   te  zadania.

Natomiast po zweryfikowaniu  wypłat m-ca stycznia, już po sesji , no  trzeba  było dostosować to

do wydatków, które rzeczywiście w m-cu styczniu były  wykonane. Gdyby  one były wykonane

niezgodnie z przepisami prawa  mielibyście Państwo uzasadnione pretensje w tym kierunku, ale

zgodnie, powtarzam z przepisami prawa   w m-cu styczniu - bez przyjęcia uchwały budżetowej,

realizuje się wydatki według projektu uchwały  budżetowej przyjętej  zarządzeniem Wójta.  Jeżeli

państwo chcecie sobie, chcecie zażyczyć sobie na dzień dzisiejszy sprawozdanie  z m-ca stycznia to

pewno można  byłoby to uczynić   i rzeczywiście tutaj z pełna odpowiedzialnością powtarzam, że

§ 417  w rozdziale promocja gminy jest wykonany w 100%  po przyjęciu przez Państwa uchwały

budżetowej.   

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo, proszę  Pan radny      

Ł.Wlekły – wobec tego wycofuję wniosek formalny 

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa radnych chciałby jeszcze jakąś uwagę

zgłosić? Nie widzę  - kto z Państwa radnych jest za przyjęciem informacji z realizacji uchwał Rady

Gminy w Lubaszu  podjętych w trakcie obrad XIX sesji proszę o podniesienie ręki do góry.   

Głosowanie – Za - 15 

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo, proszę  Pana Wójta o złożenie informacji  o działaniach

Wójta Gminy  w okresie międzysesyjnym.

Wójt Gminy – Witam wszystkich jeszcze raz. 
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                        W  minionym okresie odbyły się dwie sesje Rady Gminy w Lubaszu. Jedna z nich

składała się z dwóch części, druga zwołana była na wniosek części radnych. Czas pomiędzy sesjami

wypełniony  był  przygotowaniami  do  ich  przygotowania  i  realizacji   bieżących  zadań  Gminy.

Należały do nich między innymi takie, takie zadania: 

1. Prowadzenie konsultacji w zakresie modelu zarządzania placówkami oświatowymi,

2. Przygotowanie autopoprawek do projektu budżetu Gminy na rok bieżący i jego konsultacje,

3. Podsumowanie konkursu na najładniejszą dekorację bożonarodzeniową,

4. Spotkanie z Panią Kurator Oświaty,

5. Kontrola inwestycji związanej z modernizacją świetlic wiejskich,

6. Zakup sprzętu do odśnieżania,

7. Realizacja inwestycji gminnych

8. Udział w uroczystościach oraz imprezach rekreacyjnych.

9. Bieżące czynności administracyjne 

Zgodnie z wcześniejszymi obietnicami oraz wolą mieszkańców, po pierwszej turze konsultacji nad

sposobem zarządzania placówkami oświatowymi w gminie Lubasz, które odbyły się we wrześniu

ubiegłego roku we wszystkich wsiach sołeckich, kontynuowaliśmy prace nad tym zagadnieniem.

Uznając , że najlepiej na zagadnieniach oświaty w gminie znają się sami nauczyciele, wielokrotnie

odwoływałem  się  do  tego  grona.  Powołałem  Oświatowy  Zespół  Doradczo  –  Konsultacyjny.

W skład  zespołu weszli  wszyscy  dyrektorzy  szkół  i  przedszkola  oraz dyrektor  zespołu  obsługi

szkół.  Każdorazowo  na  posiedzenie  zespołu  zapraszany  był  przedstawiciel  nauczycielskich

związków  zawodowych  działających  na  terenie  Gminy  Lubasz.  Zespół  pracuje  nad  koncepcją

zarządzania  placówkami  oświatowymi.  Kolejne  konsultacje  w  tym  zakresie  odbyły  się  na

tegorocznych zebraniach wiejskich. Szczegółowo zagadnienie to będzie omawiane na następnych

komisjach i będzie także przedmiotem obrad kolejnej sesji.

Grudniowa  sesja Rady Gminy była tylko jej pierwszą częścią. Zgodnie z wolą większości radnych

dyskusje na temat planu budżetu Gminy na 2013 roku przeniesiona została na miesiąc styczeń.

W tym też okresie trwały intensywne prace nad stworzeniem takiego kształtu budżetu, aby w jak

największym  stopniu  zadawalał  on  mieszkańców.  W  tym  okresie  odbyłem  wiele  spotkań

konsultacyjnych w tym zakresie. Spotkałem się miedzy innymi ze Starostą powiatu czarnkowsko-

trzcianeckim,  aby  omówić  kwestie  związane  z  budową  chodników  we  wsiach  Krucz  oraz

Prusinowo. Poruszyłem także temat budowy drogi Kamionka – Sokołowo. Efektem tych rozmów

było  opracowanie  autopoprawek  do  projektu  budżetu  Gminy.  W  kwotach  150.000,-zł

przeznaczonych na dofinansowanie budowy chodników w tych dwóch miejscowościach. 

Kwestie związane z budżetem Gminy, jego realizacją, a przede wszystkim kwestiami nadzoru nad

4



tą realizacją omówiłem na spotkaniu z Panią Prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.

Kolejne spotkania odbywałem w gronie sołtysów wsi,  którzy bacznie przyglądają    się naszym

pracom oraz przekazują nam cenne swoje  uwagi dotyczącej tej współpracy. Zwrócono szczególną

uwagę na kwestie różnicy – in minus pomiędzy dochodami uzyskanymi z (...) mandatów karnych

oraz  kosztów funkcjonowania.  Oceniano,  że  realne,  realnie  może  uzyskać  dużo  wyższa  kwotę

aniżeli zaplanowano pierwotnie. Poprawka ta jednak nie uzyskała  aprobaty kolegów i koleżanki

radnych.

Na  spotkaniu  z  sołtysami  omówiono  zostały   także  kwestie  zebrań  wiejskich  na  których

przedstawione zostały wykonane budżety sołectw oraz fundusz sołecki na 2012 rok.   Mieszkańcy

wszystkich wsi sołeckich zdecydowali o przyjęciu tych sprawozdań. Trzeba jednak podkreślić, że

frekwencja  na  zebraniach  wiejskich  nie  była  za   wysoka.  Bardzo  różna  od  kilkunastu  do

kilkudziesięciu – tak – najwięcej w Kruczu, Lubaszu...bo tu środowiska największe. Trzeba jednak

podkreślić, że dyskusja była zdrowa, atmosfera (...) co jest w tym istotne.     Obecni na zebraniach

mieli możliwość zapoznania się z modelem zarządzania oświatą, ale większość mieszkańców nie

wyrażała  zainteresowania  tym  problemem  –  co  jest  znamienne.  Spośród  wielu  wniosków

zgłoszonych podczas zebrań wiejskich,  na pierwszy plan wyłania  się problem dróg gruntowych

oraz rowów melioracyjnych. Będą to zagadnienia nad którymi będziemy pracować w najbliższym

czasie. Zresztą  prace nad poprawą stanu nawierzchni dróg, za sprawą roztopów już zaczęliśmy,

a  kłopoty  występują  na  codzień,  kiedy  tylko  temperatura  przekroczy  słupek  powyżej  zera.

Przeznaczyliśmy na udrożnienie przejazdu na drogach gruntowych wiele ton żużla oraz pospółki.

Jest  to  jednak  tymczasowe  rozwiązanie  i  długofalowo  tego  nie  rozwiązuje.  Tematowi  należy

poświęcić znacznie więcej uwagi. Rozpatrujemy obecnie wiele wariantów. Spotkałem się z firmą,

która stosuje nowoczesną technologię w zakresie utwarzania,  utwardzenia dróg gruntowych. Oferta

jest godna uwagi. Ja w najbliższym czasie spróbuję Państwu tą firmę zaprosić, żeby przedstawili

swoją koncepcje funkcjonowania – całej Radzie i sołtysom, żebyśmy wszyscy słyszeli co to za

propozycja. Moim zdaniem rzeczywiście warta, warta uwagi, ale to zrobimy w miesiącu,  gdzieś

tam w połowie marca bo tych sesji mamy dużo, problematyki bieżącej dużo. Temat dróg musi być

rozstrzygnięty moim zdaniem bardzo generalnie na wiele lat. Nie tylko kawałkami dróg, ale też

czasowo, z uzgodnieniem co do przygotowania finansów.

W  dniu  25  stycznia  2013  roku   odbyło  się  spotkanie  laureatów  konkursu  na  najładniejszą

Bożonarodzeniową dekorację wsi i posesji.  W spotkaniu uczestniczyli także członkowie komisji

oceniającej.  W  roku  bieżącym  komisja  konkursowa  stanęła  przed  bardzo  trudnym  zadaniem,

bowiem wyłonienie zwycięzców spośród  licznej grupy pretendentów zajęło komisji wiele godzin.

Przedstawię teraz laureatów  tego  konkursu:
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1. W  kategorii   wieś  bezkonkurencyjna  okazała  się  wieś  Sławno  zajmując  I  miejsce

i otrzymując nagrodę w wysokości 1500,00 zł

2. W kategorii zagroda indywidualna  przyznano dwie równorzędne pierwsze nagrody   Panu

Tomaszowi Magdziarzowi za dekorację posesji w Goraju 1D oraz  Pani Ani, Annie Wicher

za  dekorację  posesji  przy  ul.  Winiary  28 w Lubaszu, trzy  równorzędne  drugie  nagrody

otrzymały:  Pani Agnieszka  Barłożek za dekorację posesji położonej w Nowinie 23/A ,  Pan

Grzegorz Rybarczyk za dekorację posesji przy ul. Poznańskiej 32 w Dębem,  Pan Andrzej

Nowakowski za dekorację – jak -  mam błąd, przepraszam Pan Andrzej Nowak za dekorację

posesji  w Kamionce 50  ,  trzy  równorzędne trzecie  nagrody  otrzymali  -    Pani Mariola

Karniszewska z Kruteczka,   Pan Mariusz Madajowi za dekorację  w Sokołowie 36, Pani

Magdalena  Szóstak  za  dekorację  posesji  położonej  w  Goraju  58/A .  Przyznano  także

wyróżnienia  i  nagrody Panu  Tomaszowi  Siedletzkiemu  (tak  chyba  to  się  czyta)    za

dekorację posesji położonej w Kruczu 64A, Pani Elżbiecie Ratajczak za dekorację posesji

położonej w Lubaszu przy ul. Winiary 5,  Panu Markowi Wichrowi za dekorację posesji

położonej w Lubaszu przy ul. Winiarach 13A,  Panu Romualdowi Mielcarkowi za dekorację

posesji  położonej  w  Lubaszu  przy  ul.  Szamotulskiej  3  C.  Nagrodę  przyznano  także   

Wspólnotom Mieszkaniowym Blokom Nr 15 , 16 i 17 w Sławnie . Wszystkim nagrodzonym

składam  gorące   gratulacje,  a  mieszkańcom  bardzo  dziękuję  za  udział  w  tej  naszej

bożonarodzeniowej  rywalizacji  kolorów  przez  co  spowodowało  to  wrażenie  takich

świątecznych rodzinnych – również na ulicach naszych wsi.

W styczniu odbyłem spotkania z Wielkopolskim Kuratorem Oświaty w Poznaniu Panią Elżbietą

Walkowiak. Przedstawiłem jej aktualną problematykę Gminy związaną z utrzymaniem placówek

oświatowych. Wyraźnie też przekazałem sygnał, że nie jesteśmy zainteresowani likwidacją żadnej

z placówek oświatowych . Nasze działania skupiają się  przede wszystkim na poprawie warunków

nauki i  pracy  nauczycieli.  Omówiłem także aspekt prowadzenia  przez służby  Kuratora nadzoru

pedagogicznego  nad  placówkami  w  naszej  gminie w  kierunku  prawidłowej  realizacji  zadań

wspólnych  nałożonych  zarówno  na  Gminę  jak  i  na  Kuratora  przepisami  prawa.  Pani  Kurator

pogratulowała  nam  przede  wszystkim  no  decyzji  o  tym,  że  jednak  staramy  przyjąć  pozycje

utrzymania wszystkich placówek co nie jest tak naturalne w Wielkopolsce i zaoferowała absolutna

współprace w tym dziele.

W  styczniu  miała  miejsce  kontrola  realizacji  inwestycji  modernizacji  świetlic  wiejskich

w  Jędrzejewie  i  Prusinowie,  rozbudowa  świetlicy  w  Kamionce  i  budowy  nowej  świetlicy

w  Nowinie  przeprowadzona  przez  Pracowników  Departamentu  Programu  Rozwoju  Obszarów
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Wiejskich  Urzędu  Marszałkowskiego  w   Poznaniu.  Kontrola  miała  na  celu  zweryfikowanie

poprawności wykonania projektu pod, przed dokonaniem płatności. Kontrola nie wskazała żadnych

usterek przy wykonawstwie i w dokumentacji i dlatego zlecenie płatności zostało przekazane do

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Oczekujemy na  realizacji z tego zlecenia.

Prezes  spółki  gminnej  Gminny  Zakład  Komunalny  Pan  Jan  Wala  poinformował   o  spełnieniu

wniosku (...) zakupu sprzętu mechanicznego na utrzymania należytego stanu chodników i placów

 użyteczności publicznej w tym placów zabaw oraz rowów, poboczy, itp.  Już w styczniu sprzęt

pracował  na  chodnikach  sprawiając,  że  poprawiło  się  bezpieczeństwo  na  odcinkach  głównie

przemarszu dzieci podążających do szkół i przedszkoli. Dziękuje bardzo P. Prezesie za ten sprzęt,

proszę go   uzupełnić  jeszcze  o większe  utrzymanie  porządku na boiskach  sportowych  w całej

gminie i dojść do szkół bo tego sprzętu łatwiej że tak powiem łatwiej będzie mógł obsłużyć  te

tereny, gdzie chodniki, żeby nie jeździć  czymś ciężkim.

W ubiegłym roku rozstrzygnęliśmy, rozstrzygnięty został  przetarg na realizację I  etapu projektu

termomodernizacji  obszarów  użyteczności  publicznej  tj.   budynku  Urzędu  Gminy  oraz  szkoły

Podstawowej w Lubaszu. W związku z tym w okresie ferii dokonano wymiany stolarki okiennej

i drzwiowej w Szkole Podstawowej oraz wymienione okna piwniczne w Urzędzie. Prace potrwają

do sierpnia br. Nie chcemy wchodzić w tej chwili  dalej bo jest okres zimy i nie wyobrażamy sobie,

żeby dzieciaki tam nam marzły choć samo wymienienie okien w szkole skutkuje niesamowitymi

oszczędnościami ilości spalanego węgla. Już dzisiaj widzimy, ze co mogą zrobić dobrze i szczelne

okna. Zrobiło się w tej szkole zupełnie inaczej.   

Po  okresie  zimowym  ruszyły  prace  na  budowie  kanalizacji  sanitarnej  w  Goraju  –  z  małym

opóźnieniem wynikającym z tego,  że  wykonawca nie  mógł  uzyskać pozwolenia,  nie  miał  tego

pozwolenia  na  dokonanie  uzgodnień  dotyczących  objazdów całego  tego  zakresu,  ale  prace  już

ruszyły  więc  ten  ostatni  etap  kanalizacji  jest  rozpoczęty.  W tym  okresie  czasu  trwały  prace

właściwie nad właśnie opracowaniem planów zmiany organizacji ruchu na drogach. Uzgodnienia

obejmowały i zajęcia  pasów i przez to uzgodnienia z drogami wojewódzkimi bo głównie wokół tej

drogi  to  się  odbywało.  Jak wyglądają  to  każdy  z  Was  wie.  Wykonawca  stworzył  już zaplecze

budowy, zwozi obecnie materiał, uzyskał decyzje na zajęcie tych pasów drogowych. Zakończenie

zadania planuje się na miesiąc maj. Życzeniem, żeby tak się stało. 

Miniony okres obfitował w wiele uroczystości i imprez.

W styczniu odbyły się w Lubaszu Powiatowe Obchody 94 rocznicy   Powstania Wielkopolskiego.

Młodzież, nauczyciele, wielu zaproszonych gości i  mieszkańcy Lubasza uczcili rocznicę jedynego

w  historii  Polski  zwycięskiego  powstania.  Obchody  rozpoczęto  tradycyjnie  mszą  świętą
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w lubaskim sanktuarium Z kościoła   nastąpił  przemarsz na cmentarz  pod pomnik powstańców 

i patrona gimnazjum – ppłk. Orłowskiego, gdzie  złożono kwiaty. Ostatnim etapem obchodów było

Gimnazjum tradycyjnie, gdzie odbyły się, gdzie odbył się uroczysty apel. 

25stycznia br w lubaskiej hali po raz kolejny odbył się Międzynarodowe Zawody Freestyle. Wielkie

wydarzenie  i  trzeba powiedzieć  wyraźnie,  że no jeszcze z większym impetem organizatorzy  to

przygotowali  i  z  wielkim  powodzeniem,  aniżeli  w  zeszłym  roku,  gdzie  uczestniczyło  30

uczestników z całego kraju. Natomiast w tym roku mieliśmy 100 uczestników, w tym spoza Polski

było 33,  łącznie  z  Egiptem, Emiratami Arabskimi  i  całym tym układem tu norweskim.  Trzeba

powiedzieć,  że  impreza  ładnie  wpisuje  się  nam   w  obraz  funkcjonowania  hali   a  podnosi

atrakcyjność naszego terenu jako terenu znanego – nie tylko już w kraju. 

W  lutym  2013 r. w Urzędzie Gminy w Lubaszu odbył się Gminny turniej wiedzy pożarniczej dla

uczniów szkół podstawowych i gimnazjum. Turniej odbył się w ramach Ogólnopolskiego Turnieju

Wiedzy Pożarniczej „Młodzież Zapobiega Pożarom”. No i trzeba powiedzieć, że poziom wiedzy

bardzo wysoki, co nas cieszy i reprezentanci z naszej gminy 15 marca będą  reprezentować nas

w powiatowych zawodach w Wieleniu.   

W ubiegłą niedzielę odbyła się w Lubaszu Gminna Spartakiada Zimowa o Puchar Wójta Gminy

Lubasz – to tradycyjne wydarzenie, której organizatorem był Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu.

Do lubaskiej hali widowiskowo-sportowej oraz pomieszczeń gimnazjum przyjechały reprezentacje

ośmiu wsi  sołeckich.  Szkoda,  że  nie  wszystkich,  ale  8  było.   Po bardzo sportowej  rywalizacji

zwyciężyła wieś Dębe, zdobywając tym samym Puchar ufundowany przez Wójta Gminy Lubasz.

Drugie miejsce zajęła wieś Stajkowo , a trzecie wieś Lubasz. Dziękuję bardzo za zaangażowanie

oraz organizację  turnieju wszystkim sołtysom wsi i  innym osobom, które w tym uczestniczyły.

Dzięki nim impreza była impreza bardzo widowiskową.  

Wiele czynności bieżących, które toczyło się w okresie między tymi dwoma sesjami, które przede

wszystkim miały na celu poszukiwanie źródeł finansowania budowy dróg, przebudowy dróg bo to

co się dzieje na naszych drogach drodzy Państwo, sami widzicie dłużej trwać tak nie może.     Musi

paść jakaś zdecydowana decyzja, w która stronę my jako gmina zamierzamy realizować cyklicznie

w  sposób  planowy   przebudowy  i  rozbudowy,  zwłaszcza  tych   dróg,  których  najczęściej   to

używamy,  że dowozimy dzieci do szkół, gdzie tak naprawdę jest duży ruch  i  kiedy  corocznie

przychodzi ten okres odwilży wszyscy tam mieszkańcy przeżywają tragedię. Przy tym pojawia się

wiele złości, wiele jakiś emocji ale też nie ma się co dziwić. Zatem jest taka szansa po tej rozmowie

z firmą, która się wczoraj zaprezentowała mi osobiście. Będzie można  budować drogi w sposób

tani, może nie będą to asfaltówki  bo to przedrożyłoby maksymalnie wszystko. Ale jest taka szansa
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jeżeli tylko przyjmiemy takie założenia na rok następny to już od jesieni te prace mogą trwać,

dlatego poprosiłem firmę, żeby – jak tu Państwo ustalicie w marcu, około połowy marca, kiedy

będzie sesja, żeby albo przed komisja Waszą albo przed sesją  Waszą zaprezentowała się ta firma

wszystkim co to jest, o co to chodzi, dlaczego jest to tania budowa i jak to się realizuje w czasie.

I to tyle informacji na dzisiaj. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący  RG –  dziękuję  bardzo,  czy  ktoś  z  Państwa  radnych  ma  uwagi  do  informacji

P. Wójta? Nie widzę, a zatem stwierdzam, że została przyjęta bez uwag.  Punkt 2.1 -   sprawozdanie

z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu  proszę P. Kierownik   Jadwigę

Kazińską o przedstawienie sprawozdania

Ad 2.1.

Kierownik GOPS – Dzień dobry Państwu (słychać mnie) Szanowni Państwo w dniu dzisiejszym

mam  przyjemność  przedstawić  sprawozdanie  z   działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy

Społecznej  za  rok  miniony  -   2012.    Ośrodek  Pomocy  Społecznej  jest  jednostka  budżetową

prowadzącą   własna  obsługę  finansową,  rachunkową  i  kadrową.  Zadania  pomocy  społecznej

spoczywają na gminie oraz na administracji rządowej . W minionym roku ośrodek wydatkował

ponad 3 miliony złotych. Była to realizacja zadań zleconych oraz zadań własnych. Sprawozdanie

omawia  szczegółowe  realizację  świadczeń  społecznych  realizowanych  przez  ośrodek  są  to

świadczenia rodzinne, które ośrodek realizował zgodnie z obowiązującą  ustawą o świadczeniach

rodzinnych. Przypomnę może, że prawo do zasiłku rodzinnego miały rodziny, których dochód do

m-ca października nie przekraczał kwoty 504zł na osobę, a od 01 listopada dochód nie przekroczył

kwoty 539 zł na osobę. W przypadku, gdy w rodzinie było dziecko niepełnosprawne dochód ten

wynosił do października 583 zł, a od listopada 623 zł na osobę. Z zasiłków rodzinnych skorzystało

około 700 rodzin. 

Kolejne  świadczenia,  które  realizowane  były  z  ustawy  o  świadczeniach  rodzinnych  to  zasiłki

pielęgnacyjne oraz świadczenia pielęgnacyjne. Z zasiłków skorzystało 140 osób,a  ze świadczeń

pielęgnacyjnych około 60 osób. 

Ważnym  świadczeniem  realizowanym  przez  ośrodek  jest  zasiłek  z  funduszu  alimentacyjnego.

Przysługuje on na dzieci, na które są zasadzone alimenty, a egzekucja komornika jest nieskuteczna.

I pomocy udzielono 39 rodzinom. 

Kolejne świadczenia to zasiłki należne z ustawy o pomocy społecznej. I  są to zasiłki okresowe,

zasiłki stałe i celowe. Skorzystało z pomocy 341 osób (rodzin) 

Znaczący  wydatek to  odpłatność  za pobyt  w Domach Pomocy  Społecznej  -  obecnie  przebywa

z naszej gminy 5 osób. Cztery osoby przebywają w Domu Pomocy Społecznej  w Wieleniu, a jedna

osoba w Domu Pomocy w Dąbiu. 
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Ośrodek  Pomocy  realizuje  też  Rządowy  Program  Dożywiania.  Dożywianie  organizujemy  we

wszystkich placówkach szkolnych i przedszkolnych. W szkole podstawowej oraz w przedszkolu

funkcjonuje  stołówka  szkolna  i  w  której  to  jest   przygotowywany  gorący  posiłek  obiad,

a w pozostałych szkołach organizujemy kanapki i szklanka gorącego napoju.   

Ośrodek  pomocy  realizuje  też  zadania  wynikające  z  rozeznanych  potrzeb  w  gminie.  Jest  to

organizacja wypoczynku dla dzieci i młodzieży szkolnej – wypoczywały w Jasłowie 

Ośrodek koordynuje też zadanie z profilaktyki zdrowotnej. Mowa tu o badaniach profilaktycznych

typu mamografia dla kobiet, badania słuchu dla wszystkich mieszkańców , druga edycja zbiórki

krwi w Lubaszu.

Po raz pierwszy  realizowany  był  program zdrowotny  z  zakresu  profilaktyki  raka szyjki  macic.

Program dotyczył  podania  szczepionek  dziewczynkom 13-letnim przeciwko zakażeniom wirusa

brodawczaka  ludzkiego.  Zainteresowanie  programem  było  bardzo  duże.  Z  populacji  44  osób

skorzystały 38 dzieci. 

Ponadto ośrodek  po raz piaty realizował projekt współfinansowany przez Unię Europejską . Były

to cykliczne szkolenia  dla  niepracujących  kobiet  biernych  zawodowo korzystających z  pomocy

społecznej. 

Nowym  działaniem  wynikającym  z  ustawy  o  przeciwdziałaniu  przemocy  jest  praca  Zespołu

Interdyscyplinarnego  w  naszej  gminie.  Celem  funkcjonowania  zespołu  jest  zwiększenie

skuteczności przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

Ośrodek  organizuje  też  pomoc  dla  osób  niepełnosprawnych  przy  współpracy  z  Powiatowym

centrum  Pomocy  Rodzinie.  Osoby,  rodziny  mogły  skorzystać  z  dofinansowania  do  turnusów

rehabilitacyjnych,  przy dokonywaniu zakupu przedmiotów ortopedycznych, przy zakupie sprzętu

rehabilitacyjnego, wyjazdów dzieci niepełnosprawnych.

Od kilku lat w okresie Świat Wielkanocnych i Bożego Narodzenia organizujemy zbiórkę żywności

w miejscowych marketach i stoiskach sklepowych na terenie Gminy Lubasz. W akcji pomagają

nam wolontariusze z gimnazjum. Żywność  trafiła do najbardziej potrzebujących.

Organizujemy tez spotkania wigilijne dla osób samotnych, starszych z terenu naszej gminy. Jest to

uroczystość  z  przedstawicielami  władz  samorządowych,  władz  kościelnych,  współpracujących

z  Ośrodkiem  Pomocy  zakładów  pracy,  organizacji  pozarządowych  oraz  sołtysów,  którzy  to

aktywnie pomagają nam w organizacji.      

Z mojej strony to tyle. I na zakończenie chciałabym tu wszystkim zgromadzonym podziękować za

współpracę i pomoc w realizacji niełatwych zadań pomocy społecznej i prosić  o dalszą współpracę

w roku  bieżącym. 

Jeśli są jeszcze pytania szczegółowe dotyczące sprawozdania,  czy poszczególnych świadczeń to
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bardzo  proszę,  a  jeśli  są  np.   osoby  zainteresowane  indywidualnie  to  zapraszam do   siedziby

Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  gdzie  udzielimy  indywidualnej  porady  czy  pomocy  społecznej.

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący RG – dziękuję  również. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos, jakiejś

uwagi? Dodam tylko, że   P. Kierownik nam tutaj bardzo rozległą, szeroką i szczegółową analizę

dostarczyła. Państwo radni mieliście ją w materiałach i na komisji również prowadzona była na ten

temat dyskusja. W związku z czym jeszcze raz zapytam czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos.

Nie widzę. Dziękuje P. Kierownik  za przedstawienie informacji.   

Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem sprawozdania  z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy

Społecznej w Lubaszu proszę o podniesienie ręki do góry.

Głosowanie 

Za -  14 – Przeciw – 0 Wstrzymujących się – 0    

Dziękuje bardzo sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie

Ad 2.2. 

I  poproszę  o  przedstawienie  punktu  2.2   Przyjecie  Gminnego  Programu  Wspierania  Rodziny

w Gminie Lubasz na lata 2013-2015- to będzie chyba uchwała prawda?

Kierownik  GOPS –  tak.  Szanowni  Państwo  proponujemy  Państwu  również  dzisiaj  przyjecie

programu -  dotyczy on -  wspierania rodziny w Gminie Lubasz 

Jest to  również ustawowy obowiązek, a wynika z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy

zastępczej.  I  program  ten  opracowany  został  na  podstawie  kierunków  zawartych  w  ustawie

o  wspieraniu  rodziny.  Nadmienię  tylko,  że  ustawa  wprowadza  nowe  rozwiązania  w  obszarze

wypełniania, wspierania rodziny przeżywającej trudności        w wypełnianiu funkcji opiekuńczo –

wychowawczych.  Nowym,  rozwiązaniem  wprowadzonym  przez  ustawę  jest  kwalifikowanie

i kierowanie rodzin do pracy między inn. z tzw. asystentem rodziny. Do zadań asystenta rodziny

będzie  opracowanie  szczegółowego  planu  pracy  z  rodziną  –  będzie  to  tzw.  rzecznik  rodziny-

udzielanie pomocy rodziny przez jego będzie wszechstronne.

Niniejszy  program  skupia  się  przede  wszystkim  na  opiece  świadczonej  dla  rodziny.  Program

zawiera  dane  demograficzne  gminy  oraz  dane  statystyczne  osób  korzystających  z  pomocy.

Wymienia  też  instytucje,  które  winny  współpracować  ze  sobą  w  celu  wspierania  rodziny,

a głównym  celem,  jaki przyświeca temu programowi jest  stworzenie jak najlepszych  warunków

do prawidłowego funkcjonowania rodziny. Źródłem finansowania programu,  jak określa ustawa

będą  środki własne oraz  dotacje z budżetu państwa . I pozwolę sobie teraz przedstawić projekt

uchwały:

Projekt uchwały Rady Gminy w Lubaszu  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania
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Rodziny w Gminie na lata 2013-2015

Na podstawie stosownych przepisów Rada Gminy w  Lubaszu  uchwala co następuje:

Przyjmuje  się  Gminny  Program  Wspierania  Rodzin  na  lata  2013-2015   w  Gminie  Lubasz

w brzmieniu stanowiącym załącznik do uchwały.

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Dziękuję

Przewodniczący RG – dziękuję  - kto  z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie treści tej

uchwały?Nie widzę. Zatem dziękuję za przedstawienie, przystępujemy do głosowania.    

Kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyjęciem uchwały  w  treści  przedstawionej  przez  P.  Jadwigę

Kazińską proszę o podniesienie ręki do góry.

Głosowanie 

Za -  14 – Przeciw – 0 Wstrzymujących się – 0    

Dziękuje bardzo – uchwała została  przyjęte jednogłośnie. Dziękuję bardzo za przedstawienie. W tej

chwili proponuję 10-cio minutową przerwę. Jest na holu kawa, ciasteczka- posilimy się i zostanie

nam 9 punktów do zrealizowania.   

PRZERWA  (13.45 – 14.00) 

Ad.3

Przewodniczący RG – Przystępujemy do realizacji porządku obrad, w punkcie  3- podjecie uchwał

w sprawie:  punkt 3.1. upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy użytkowania na

okres do 7 lat działki położonej  nr 1197 położonej w Lubaszu i jednocześnie poproszę od razu (…)

punkt 2

Sekretarz UG – tak rzeczywiście ta i następna uchwała w zasadzie w swoim kształcie, za wyjątkiem

tego, ze dotyczą innych działek  mają wspólna istotę. Otóż chodzi o działki na których Lubaskie

Towarzystwo  Kulturalne  zamierza  w  przyszłości,  poprzez  dofinansowanie  unijne  skierowane

poprzez  Lokalna  Grupę  Działania  do  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  zbudować

w Lubaszu place rekreacyjno – wypoczynkowe dla dzieci. I pierwsza z działek, czyli 1197 to jest

działka położona w obrębie Osiedla Gorajskiego, natomiast druga działka 427  na Osiedlu Glinki

w Lubaszu. Jednym z uwarunkowań dotyczących podpisania umowy, już po weryfikacji wniosku

jest zagwarantowanie użytkowania przez cały okres trwania projektu, czyli     5 lat  - liczymy tutaj,

piszemy  do  7  lat,  dlatego  że  nie  wiemy  tak  naprawdę  kiedy  ta  umowa  zostanie  podpisana.

I pierwsza z uchwał brzmi w sposób następujący:  

Uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia 15  lutego 2013 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy

Lubasz do zawarcia umowy użytkowania na okres do 7 lat działki nr 1197 położonej w Lubaszu
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Działając  na  podstawie  stosownych  przepisów  ustawy  o  samorządzie  gminnym  Rada  Gminy

Lubasz uchwala co następuje:

§ 1. Upoważnia się Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy użytkowania na okres do 7 lat działki

nr 1197  położonej w Lubaszu.

§ 2.Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz

§ 3.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Przewodniczący RG – dziękuję  - czy ktoś z Państwa radnych  chciałby zabrać głos w sprawie tej

uchwały?Nie widzę. Zatem  przystępuję do głosowania.    

Kto  z  Państwa radnych  jest  za  przyjęciem uchwały  w treści  przedstawionej  przez  P.  Sekretarz

proszę o podniesienie ręki do góry.

Głosowanie 

Za -  14 – Przeciw – 0 Wstrzymujących się – 1    

Dziękuje bardzo – większością głosów uchwała została  przyjęta. Proszę o przedstawienie drugiej

uchwały.

3.2.   Sekretarz UG   – pozwolę sobie jedynie odczytać, dlatego że argumentacja jest podobna 

Uchwała Rady Gminy Lubasz z dnia 15  lutego 2013 roku w sprawie upoważnienia Wójta Gminy

Lubasz  do  zawarcia  umowy  użytkowania  na  okres  do  7  lat  części  działki  nr  427  położonej

w Lubaszu

Na podstawie stosownych przepisów ustawy o samorządzie gminnym Rada Gminy Lubasz uchwala

co następuje:

§ 1. Upoważnia się Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy użytkowania na okres do 7 lat części

działki 427  położonej w Lubaszu.

§ 2.Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz

§ 3.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Przewodniczący RG – dziękuję  - kto z Państwa radnych  chciałby zabrać głos w tej  sprawie?

Nie widzę. Przystępuję do głosowania.    

Kto  z  Państwa radnych  jest  za  przyjęciem uchwały  w treści  przedstawionej  przez  P.  Sekretarz

proszę o podniesienie ręki do góry.

Głosowanie 

Za -  14 – Przeciw – 0 Wstrzymujących się – 1    

Dziękuje bardzo – uchwała większością głosów  została  przyjęta. 

Punkt 3.3 w sprawie przyjęcia Programu współpracy samorządu gminy Lubasz z organizacjami
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pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na

2013 rok, proszę P. Sekretarz o przedstawienie

Sekretarz UG – Szanowni Państwo tak jak mówiłam na posiedzeniach komisji macie już Państwo

doświadczenie  w  tym  zakresie,  dlatego  że  już  chyba  dwukrotnie  przyjmowaliście  Program

współpracy samorządu gminy Lubasz  z  organizacjami pozarządowymi. Program ten wymagany

jest przepisami  ustawy o działalności pożytku publicznego i  wolontariacie. Nawet gdyby nie był

wymagany  spisanie tego programu  w formie i  przyjęcie w formie uchwały,  to i  tak Państwo

doskonale wiecie, że organizacje w gminie, pozarządowe współpracują z jej organami. Bo tak się

musi  dziać,  np.  forma  takiej  współpracy  jest  to  się  stało  przed  chwileczką  –  czyli  Państwo

przyjęliście uchwałę dająca możliwość organizacjom pozarządowym zorganizowanie placu zabaw

dla  dzieci,  placu  rekreacyjnego  –  praktycznie  w  imieniu  gminy,  bo  to  jest  zadaniem  gminy.

I dlatego  też ta współpraca  z organizacjami pozarządowymi odbywa się w przedmiocie zadań,

które powinna realizować gmina. Jeżeli chodzi o formy tej współpracy to mogą one być bardzo

różne. Najczęściej  kojarzą się z formami pieniężnymi,  finansowymi, ale nie  do końca tak jest.

W naszym budżecie typowo  w finansowym kształcie  w roku 2013 mamy zaplanowane jedynie

trzy zadania. Jest to wsparcie Klubu Sportowego RADWAN jeżeli chodzi o działalność sportowo –

rekreacyjną prowadzoną wśród dzieci,  młodzieży  i  dorosłych  co jest  również zadaniem gminy.

Druga to jest dotacja przeznaczona dla stowarzyszenia Nadzieja. To jest  stowarzyszenie chorych

na raka – również z zakresu profilaktyki zdrowotnej są to zadania własne gminy. I trzecia to jest

Tenisowe  Szaleństwo  –  projekt  również   w  zakresie  rekreacji  ruchowej  tak  jak  powiedziałam

pierwotnie jak najbardziej zadanie własne gminy. Ale współpraca (też już to mówiłam) to nie tylko

przeznaczanie  środków  to  różne  rodzaje  powierzania  zadań   m.  inn.  Poprzez  udostępnianie

pomieszczeń-  poprzez  tak  jak  uczyniliście  Państwo wcześniej  danie  możliwości  wnioskowania

i  absorpcji  o  środki  unijne.  To  jest  główny  cel  współpracy,  dlatego  że  gmina  jako  podmiot

publiczny często ma ograniczone możliwości dostępu. Natomiast  stowarzyszenia będące defacto

organizacjami pozarządowymi to są już podmioty sektora niepublicznego, które  mogą absorbować

środki unijne z różnego rodzaju programów. Uchwała brzmi w sposób...  aha jeszcze dodam, że

program, ten był przedmiotem konsultacji społecznej na przełomie miesiąca grudnia i listopada.

I w przeciwieństwie do ubiegłego roku tutaj nie wpłynęła żadna uwaga, która by przez,  ze strony

organizacji   rządowych,   która  mogła  być  przedmiotem  rozpatrywana.  Dlatego  proponujemy

przyjecie tego programu  w kształcie którym Państwo radni mieli dostarczony. Ja przeczytam tylko

uchwałę, natomiast nie sadzę żebyśmy czytali cały program.

Uchwała  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia  15  lutego  2013  roku  w  sprawie   przyjęcia   Programu

współpracy samorządu gminy Lubasz  z  organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
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prowadzącymi   działalność pożytku  publicznego na 2013 rok.

Na podstawie stosownych przepisów ustawy  o samorządzie gminnym oraz  o działalności pożytku

publicznego i o wolontariacie  Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje: 

§ 1       Przyjmuje się Program współpracy samorządu Gminy Lubasz z organizacjami 

            pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

            publicznego na 2013 rok o treści określonej w załączniku do niniejszej uchwały.

§ 2 Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi  Gminy Lubasz

§ 3 Uchwała wchodzi w życie w 14 dni po opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym 

            Województwa Wielkopolskiego, z mocą obowiązująca od dnia 01 stycznia 2013 roku.

Przewodniczący RG –dziękuję bardzo - kto z Państwa radnych  chciałby zabrać głos w tej  sprawie?

Nie widzę. Przystępuję do głosowania.    

Kto  z  Państwa radnych  jest  za  przyjęciem uchwały  w treści  przedstawionej  przez  P.  Sekretarz

proszę o podniesienie ręki do góry.

Głosowanie 

Za -  15 

Dziękuje  bardzo  –  stwierdzam,  że  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie.   Przystępujemy  do

następnego punktu uchwalenia uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie

Gminy Lubasz

3.4.   Sekretarz  UG   –  Szanowni  Państwo  dzisiejsza  sesja  obfituje  w  przyjęcie  różnego  rodzaju

programów i regulaminów.

Ten który w tej chwili jest przedmiotem naszego rozważania jest bardzo istotny z punktu widzenia

zmian  w  przepisach  prawa  związanych  z  tzw.  nowymi  uregulowaniami  śmieciowymi,  ale

jednocześnie jest to, jak Państwo radni sobie doskonale przypominają  już nasza druga dyskusja.

Pierwsza  odbyła  się  w  trosce  o  to  czy  aby  poprzednie  zapisy  nie  dawały  by  podstawy  do

zwiększenia  przez  mieszkańców  ponoszenia  kosztów.  I  rzeczywiście  poddaliśmy  ten  program

głębokiej analizie. W tej chwili to co Państwo otrzymaliście mogę z całą pewnością podkreślić, że

na pewno idzie dużo dalej aniżeli pierwotna  wersja tego regulaminu. Otóż stworzony on został

z  myślą  o  tym,  żeby  mieszkaniec  ponosił    jak  najmniejsza  opłatę.  Sankcjonuje  również  ten

regulamin to co w chwili obecnej funkcjonuje i idzie troszeczkę dalej. Mówimy o tym, ze w gminie

prowadzona  jest  selektywna  zbiórka  odpadów  oraz   w  gospodarstwach  gromadzone  są

niesegregowane odpady oraz następuje segregacja.  Jak Państwo sobie doskonale przypominacie

mówiliśmy   o  tym,  że  segregowanie  śmieci  powinno  być  tańsze  i  w  związku  z  powyższym

odpłatność  mieszkańca  też  powinna  ulec  zmianie.  Poszliśmy  tym tokiem myślenia  w  związku
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z  tym  stworzyliśmy  dwa  rodzaje  modelu  selektywnej  zbiórki  odpadów.  Selektywna  zbiórka

odpadów, która prowadzona jest bezpośrednio w gospodarstwie domowym i selektywna zbiórka

odpadów prowadzona w miejscach publicznych, dlatego że uważamy, iż np. zbiórka petów  czy

szkła jest doskonałym przykładem na to że mieszkańcy nasi są w stanie segregować w ten sposób

odpady. Ale jednocześnie gdyby te odpady segregować w  każdym gospodarstwie domowym to

z racji kubatury,  czyli...   no wypełniania się chociażby petów nastąpiło by znaczne podrożenie

kosztów,        dlatego  że  gmina  nasza  jest  gminą,wiejską.  Odległości,  które    musi  pokonać

przedsiębiorca odbierając od nas odpady – są znaczne, bo chociażby rozpiętość Jędrzejewo, Krucz

i z racji tego że nasza gmina również w swoim charakterze  zabudowy ma liczne wybudowania,

a dotrzeć musimy do każdego bo założeniem nowej ustawy o gospodarce śmieciowej jest to że

odbieramy  każdy  rodzaj  odpadów  i  od  każdego.  W związku  z  powyższym   jechać  musimy

wszędzie  i  tworzymy,  pozostajemy  przy  tych  punktach  selektywnego  zbierania  odpadów

prowadzonych na wsiach jeżeli chodzi o pety i szkło i dołożymy do tego jeszcze makulaturę. To

Państwo  będziecie  segregować,  my  wszyscy  zresztą  będziemy  segregować  u  siebie,  ale  nie

będziemy ich przechowywać w naszych gospodarstwach tylko udamy się do tych punktów, żeby

tam  tych  śmieci  się  pozbyć.  Mamy  rodzaj  odpadów  wielkogabarytowych  –  to  jest  problem

z którym do tej pory, który do tej pory nie mieliśmy rozwiązany. W tym regulaminie rozwiązany

jest on w ten sposób, ze jeden raz do roku     zorganizowane będą tzw. wystawki tj.  wzorem

systemu zachodniego i w wyznaczonym i oczywiście opublikowanym  do publicznej wiadomości

terminie  firma  dokona  objazdu  terenu  gminy  po  to  tylko,  żeby  móc  pozbierać  wszystkie  te

powiedzmy meble czy inne odpady pewne, zajmujące pewną przestrzeń, które z punktu widzenia

użytkowania w naszych gospodarstwach są już zbędne. Mamy nie, malutki problem z odpadami

zielonymi i ulegającymi biodegradacji. To są odpady, które powstają w naszych gospodarstwach,

tyle  tylko,  że  charakter  miejscowości  w  naszej  gminie  to  jest  taki,  ze  one  są  praktycznie

zagospodarowywane  na  wsiach  przy,w  kompostownikach     które  sami  tworzymy  bo  mamy

przecież  ogródki  przydomowe   i  ten  rodzaj  nawozu naturalnego  doskonale  daje  się  przez  nas

wykorzystać. Dlatego też proponujemy oczywiście ponieważ  w miejscowości Lubasz, szczególnie

w  Lubaszu   niektóre  gospodarstwa  są  -   domowe   oczywiście    i  nieruchomości  na  tyle

zagospodarowane, że nie maja gdzie  tworzyć kompostowników.   W związku z powyższym w tym

regulaminie jest  mowa o tym,  że  raz w m-cu będzie  również i  obwóz, zbiórka tego rodzaju

odpadów. Chcemy jednak w postępowaniu przetargowym postąpić     w ten sposób, (czy w innej

formie  dokonania  zamówienia)  że  będzie   to  jednak  na  wezwanie.  Niestety  tutaj,  w  tym

regulaminie  musimy  napisać  częstotliwość,  nie  możemy  napisać  na  wezwanie.  Stąd też  macie

Państwo  określoną częstotliwość wywozu jako 1 raz w m-cu. Nadto, jeżeli chodzi np. o baterie,
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akumulatory  utrzymujemy tę formę, która jest w tej  chwili – tam gdzie kupujemy akumulator,

gdzie  kupujemy  baterie  –  w  sklepach  jest  możliwość  zwrotu.  Więc  po  cóż  segregować  je

w gospodarstwach  i po cóż płacić dodatkowo za objazd skoro w momencie kupna możemy te

baterie  zwrócić  te  baterie  w  sklepie,  czy  ten  akumulator  zostawić  u  tego  który,  u  którego

dokonujemy zakupu nowego. Jeżeli chodzi o RTV i AGD – również w regulaminie podtrzymujemy

to co funkcjonuje w tej chwili. Jest to punkt zbiórki na naszym składowisku, gdzie można dokonać

bezpłatnie zawiezienia tego odpadu (bo jest to odpad), bądź też, ponieważ są  firmy które za darmo

reklamują się – zorganizujemy (zobaczymy jak to będzie, jak często, czy w ogóle będzie potrzeba

taka) przynajmniej raz na pół roku – tylko mówimy tutaj o tym, że ten regulamin tak naprawdę

obowiązywał  będzie  w  roku  bieżącym   przez  pół  roku,  czyli  od  01  lipca  do  końca  roku.

Spróbujemy zorganizować taki objazd firmy za darmo oczywiście i dla mieszkańców i dla gminy

wyznaczymy miejsca w danych miejscowościach, w naszych wsiach sołeckich i nie tylko sołeckich

po to, żeby każdy mógł ten odpad oddać  i za darmo i nikt z nas nie będzie pokrywał tych kosztów.

Nadto już prowadzimy w tej chwili działania  - tekstylia, czyli różnego rodzaju ubrania zniszczone,

które się do niczego nie nadają. Będziemy starali  się również za darmo podtrzymać, a być może

nawet i rozszerzyć  te punkty z kubłami gdzie  można będzie tego odpadu się pozbyć.  Oczywiście

to jest dla tych którzy - jakby to powiedzieć, dlatego ze znów o charakterze gminy przesądza to że

dużo rzeczy spalamy w piecu – tak. Makulatura na wsiach tam gdzie, gdzie jest jeszcze tradycyjny

piec,  czy  nawet  angielka,  w  zdecydowanej  większości  jest  po  prostu  utylizowana,  spalana.

Podobnie też ma się z mniejszymi tekstyliami – tak, jak to są już bardzo duże  tego się nie da w taki

sposób, a często wykorzystywane jest to jako czyściwo np. również, ale żeby umożliwić już w tej

chwili  otrzymałam  projekt  bezpłatnej   umowy  na  rozszerzenie  tych   punktów  zbiórki

i udostępnienia i wskazania miejsca. To również będzie w sposób bezpłatny zatem nikt z nas nie

będzie ponosił odpłatności. Co jeszcze jeżeli chodzi o ten nowy system?  Gruz i  pozostałości po

remoncie  np.  resztki  tynku  no  czyli  generalnie  również  gruz.  Ponieważ  my  bardzo  dużo

potrzebujemy takiego budulca – P. Wójt tutaj w swoim wystąpieniu mówił o potrzebie budowy

dróg, czy poprawie stanu  nawierzchni, w związku z powyższym również proponujemy utrzymanie

takiego modelu jak jest   w tej  chwili,  czyli   składowiska gruzu przy  naszym składowisku  na

Sławienku. I  proponujemy tutaj również model dwojaki – model taki który będzie korzystny dla

posiadłości, nieruchomości o charakterze  miejskim, czyli wtedy będzie musiał się zgłosić do firmy

–  firma  podstawi  duży  kubeł  i  tym  sposobem  pozbędzie  się  gruzu,  jak  również  utrzymanie

tradycyjnego, czyli no sam zawiezie na składowisko do Sławienka. Myślę, że dopóty ten charakter

będzie utrzymany sądzę, że jest możliwość powodzenia no bo to tak sam  tylko ponosi koszty ten,

który  wywozi.  Natomiast  nie  ponosimy  koszty,   kosztów  my  wszyscy  bowiem  jak  Państwo
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doskonale wiecie w skład tej opłaty, którą pewnie wkrótce będziemy się zajmować po raz wtóry

wchodzi całe, wchodzą wszystkie koszty związane z gospodarka odpadami.  I dlatego staramy się,

żeby tutaj  ten program, ten regulamin obejmował taki sposób prowadzenia  gospodarki odpadami

powstałymi w  naszych gospodarstwach, żeby z jednej strony  nie został zakwestionowany przez

służby, które musiałyby, musiały  zaopiniować ten projekt i to uczyniły bez uwag lub z uwagami,

które były kosmetyczne i zostały poprawione już, a z drugiej strony nie rodziły kosztów po stronie

naszych mieszkańców i żeby to, że mieszkańcy będą  płacić mniej nie  przekładało się na sposób

i jakość wykonywania przez gminę tego zadania.  To jest rzecz bardzo ważna. Chcę też jeszcze

zaproponować  Państwu radnym zapisy, o których mówiliśmy – Państwo zwróciliście uwagę na

komisjach rady i mamy tutaj jako pierwszy  (..) §3 – w tym punkcie, gdzie mówiliśmy o  usuwaniu

starych drzew i krzewów i jeżeli  byście Państwo zaakceptowali  to proszę dokonać sobie takiej

poprawki –„ usuwanie suchych drzew i krzewów, za wyjątkiem drzew i krzewów owocowych oraz

o wieku poniżej 10 lat” -to byłoby takie, które by  mówiło wyraźnie co kto ma uczynić  

W tym samym punkcie kolejny – chodziło o zgłaszanie bezdomnego zwierzęcia i tutaj proponuję

uzupełnić poprzez - „zgłaszanie  faktu zauważenia bezdomnego psa lub zwierzęcia podejrzanego

o wściekliznę do Urzędu Gminy w Lubaszu, do Straży Gminnej w Lubaszu  lub Straży Pożarnej w

Czarnkowie”   -  i  tez  będzie  wiadomo  gdzie  mieszkaniec  naszej  gminy  może  się  zwrócić,

a o  systemie dalszego powiadamiania no to my już w planach naszych musimy ująć ten system.

(oj  czy  jeszcze  coś  było,  -  było)-  jeszcze  proponuję  to  Państwu  po  szerokiej   analizie  także

z P.  Prezesem Zakładu,   Gminnego Zakładu Komunalnego i  również z punktu widzenia  – po

pierwsze organizacji, a po wtóre także i opłat, które są ponoszone przez mieszkańców – w § 15,

gdzie mówimy o częstotliwości pozbywania się odpadów komunalnych był zapis co dwa tygodnie,

my  proponujemy utrzymanie tego  co  było  w aktualnym regulaminie  „  z  terenu nieruchomości

zamieszkałej dwa razy w m-cu” - np. powiedzmy mamy m-c styczeń, który ma 5 tygodni  to mamy

dwa razy wywóz, a tak mielibyśmy praktycznie  3 razy, dlatego że i tutaj ta częstotliwość byłaby

większa. Dlatego doszliśmy do przekonania, że  logiczniejszym będzie utrzymanie  tego systemu,

który  jest  .  Więc  jeżeli   Państwo  wyrazicie  na  to  zgodę  to  wpiszemy  dwa  razy  w  m-cu.

I  praktycznie wszystkie pozostałe zapisy zgodziliśmy się z tym, że one są prawidłowe, że służą

mieszkańcom, a jednocześnie są spełnieniem wymogów formalnych nowej ustawy o utrzymaniu

porządku i czystości w gminach. I  oczywiście rekomenduję Państwu przyjęcie tego regulaminu,

dlatego że P. Wojewoda już tutaj zaczyna się dopominać. Chcę powiedzieć też, że P. Prezydent

podpisał dzisiaj nowelizację ustawy, kolejną – oczywiście ona nie idzie aż tak daleko, ale, ale jest

możliwość dyskusji – wprowadził  tutaj to szczególnie do Państwa , sołtysów  jest informacja, bo

o  nich  mówiłam już  na  części  zebrań,  że  była  propozycja   -  w  tej  chwili  jest  ona  przyjęta.
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A dyskutowaliśmy o tym na jednej z sesji, gdzie przyjmowana była opłata, że pobór  tej opłaty

może  się odbywać w drodze inkasa, czyli może być inkasent wyznaczony na wsi, który będzie

przyjmował  (oczywiście  za  wynagrodzeniem  prowizyjnym),  który  będzie  przyjmował  od

mieszkańców tę opłatę. Do tej pory było w ten sposób, że  jest ona płatna bez wezwania ale tylko

i  wyłącznie  albo  w  kasie,  albo  na  konto.  Myślę,  ze  należy  się  pochylić  nad  tym  zapisem

i rozważyć  możliwość,  bo Państwo tutaj  jak  sobie  dobrze przypominam mówiliście  o  osobach

starszych, które nie bardzo mogą skorzystać ani z internetu, żeby wysłać wpłatę, ani też nie mogą –

z racji swojego wieku dotrzeć do Lubasza – jest to dobra zmiana w tym kierunku i myślę, że  po jej

opublikowaniu i wejściu w życie będziemy  starali się dyskutować w tym kierunku, żeby inkasenci

dokonywali  poboru.  Jeżeli  Państwo  zechcecie  przyjąć  w  tym  kształcie  Regulamin  utrzymania

czystości i porządku w gminie   oraz następna uchwałę,  którą za chwileczkę Państwu również

przedstawię  to  będzie  to  dla  nas  oznaczało  zamknięcie  I  etapu  przyjmowania   uregulowań

związanych  z  nową  gospodarką  śmieciową.  Przystąpimy  do  publikowania  tych  dokumentów.

Stworzymy z tego najprawdopodobniej, tak jak Państwo sobie życzyliście broszurkę, która trafi do

każdego gospodarstwa. Nadto pracownicy udadzą się na wsie  po to, żeby móc, móc przekazywać

mieszkańcom te rzeczy  - pomóc w wypełnianiu deklaracji. A uchwała brzmi w sposób następujący:

Uchwała  Rady  Gminy  Lubasz z dnia  15  lutego  2013 roku w sprawie  uchwalenia  Regulaminu

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy  Lubasz

Na podstawie  stosownych  przepisów  o  samorządzie  gminnym  oraz  o  utrzymaniu  czystości

i porządku w gminach, po zasięgnięciu opinii Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Czarnkowie 

Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje:

§ 1.Uchwala się Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubasz stanowiący

załącznik do niniejszej uchwały, który przedstawiłam szeroko .

§ 2.Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi  Gminy Lubasz.

§ 3.Traci  moc uchwała Nr XXIV/319/06 Rady  Gminy  w Lubaszu z dnia  23 lutego 2006 roku

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubasz.

§ 4.Uchwała wchodzi w życie w 14 dni po opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym Województwa

Wielkopolskiego,  z  mocą  obowiązująca  od  dnia  01  stycznia  2013  roku  –  to  jest  taki  wymóg

formalny, bo w zasadzie Rada powinna przyjąć ta uchwałę do końca ubiegłego roku, ale znaczna

część rad wogóle w naszym kraju nie przyjęła tego. 

Przewodniczący RG –dziękuję bardzo - kto z Państwa radnych  chciałby zabrać głos w tej  sprawie?

Proszę P. radny
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J.Cichorek – ja mam takie pytanie bo tam nie mamy zapisane są wściekłe zwierzęta – zgłaszać do

gminy do Straży Gminy a co szerszenie i osy, czy to też pod te zwierzęta podchodzi? Bo wiemy o

tym, że to jeszcze gorsze jak 

Sekretarz UG  – tak -  szerszenie i  osy  należy  zgłaszać do Straży  Pożarnej  i  to  jest  w trybie  –

natomiast każdy rolnik, który wezwie – rolnik, mieszkaniec, właściciel posesji  bo osy i szerszenie

mogą  być  wszędzie  musi  dokonać  zakupu  środka  który,  którym  te  osy  i  szerszenie  będą

wytrzebione  przez strażników 

J. Cichorek – ja miałem to miejsce i to nie było wcale na posesji, akurat przy drodze powiatowej,

w akacji    

Sekretarz UG – właściciel drogi, trzeba zgłosić ten fakt do właścicielowi czy zarządcy drogi on

zobowiązany  jest  do  usunięcia  tego-  ja  wiem,  że  to  czasami  jest  bardzo  trudne,  bo  my

pośredniczyliśmy niejako w wykonywaniu tego  i tak bez większego efektu tylko trzeba było sobie

samemu, ale ja odpowiadam tutaj z punktu widzenia przepisów  prawa – właściciel drogi. Zarządca

drogi na podstawie też tego regulaminu, o którym tutaj mówię jest zobowiązany do  tego żeby

utrzymywać należyty ład i porządek, a zagrożenie osami i szerszeniami należy do  tego zadania,

więc on  powinien się  tutaj przyczynić. Wiem, że to jest trudne 

J. Cichorek – (...)trudne, ale teraz tak był przypadek że akacja stała kawałek od przedszkola. Dzieci

chodziły  do  przedszkola  jak  zgłosisz  do  powiatu  tydzień    jest  niezrobione.   To powinno być

zrobione w jednym dniu bo to były  takie długie szerszenie, to jeżeli by dziecko ukąsiło to  nie

wiadomo czy nie  jest  przypadek śmiertelny.  Tu jakiś zapis powinien być inny w tym  – bo to nie

jest to     

Sekretarz UG – no inny zapis mógłby być sprzeczny z prawem – niestety. Dlatego też nie wolno

nam  w  regulaminie  umieszczać  zapisów,  które  są  sprzeczne  z  prawem.  Natomiast  formalnie

wygląda to w ten sposób, że  jeżeli jest jakikolwiek kłopot bardzo proszę zawsze o telefon. Nie

zawsze potrafimy pomóc bo taka jest prawda ale starać się będziemy tutaj wspólnie ze strażakami

żeby  ewentualność  taką  …  i  to  też  czasami  musi  się  odbyć  tak  troszeczkę  poza  Komendą

Powiatową Policji, .. Straży w Czarnkowie, dlatego ze zgodnie z przepisami Komenda Powiatowa

odmawia wyjazdu, odmawia wyjazdu do szerszeni i – twierdząc, że właściciel sam powinien sobie

z tym poradzić. Niemniej jednak, jeżeli jest taki problem to my zawsze z Komendantem Gminnym

staramy się rozwiązać na korzyść mieszkańca. 

Przewodniczący RG –dziękuję bardzo (…)  Proszę P  wice Przewodniczący

H. Geremek -  moment, sobie krótko spisałem dotyczące tutaj spraw regulaminu  i w rozdziale II

regulaminu  § 3   mamy  zapis  –  przyłączenie  nieruchomości  domowej  sieci  kanalizacyjnej  w

terminie  12-stu  m-cy  od  dnia  przekazania  jej  do  eksploatacji.  Myślę,  że  powinniśmy  również
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wprowadzić zapis dotyczący  sieci  wodociągowej .  I  powinno to brzmieć dokładnie  w podobny

sposób, czyli przyłączenie nieruchomości do nowej sieci wodociągowej w terminie 12-stu m-cy od

dnia przekazania jej do eksploatacji. Bo tego zapisu nie mamy wodociągi pobudowane, a  ludzie nie

są popodłączani.

Sekretarz UG – to napiszmy przyłączenie - tutaj jest typowy błąd, ponieważ dwa razy mamy  sieci

kanalizacyjnej  - kanalizacyjnej i wodociągowej proponuję   

H.Geremek – czyli dodamy 

Sekretarz UG – tak  

Przewodniczący RG –kto z Państwa radnych  chciałby  zabrać głos w tej   sprawie? Nie widzę.

Zatem przystępuję do głosowania.    

Kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyjęciem uchwały  w treści  uchwały  przedstawionej  przez  P.

Sekretarz wraz ze zmianami dokoptowanymi do załącznika przy tej uchwale  proszę o podniesienie

ręki do góry.

Głosowanie 

Za -  15 

Dziękuje bardzo – stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie.

– nie było jednogłośnie

– ja się wstrzymałem

– to jest 14 do 1 

– Proszę P. Sekretarzu o większą uwagę 

Za -  14, przeciw – 0  Wstrzymujących się – 1

Dziękuje  bardzo.  Stwierdzam,  że  większością  głosów  uwaga,   uchwała  została  przyjęta.

(przepraszam za przejęzyczenie)  Przystępujemy do następnego punktu szczegółowego sposobu

i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli

nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

3.5. Sekretarz UG – Szanowni Państwo to jest  co prawda odrębna uchwała,  bo takiej zażyczył

sobie P. Wojewoda, ale generalnie to jest dokładnie to samo co jest wpisane w regulamin tylko tyle,

że P. Wojewoda zażyczył sobie uregulowanie tego odrębna uchwała. Jeden z rozdziałów w naszym

regulaminie,  przed  chwilą  przyjętym  za  co  bardzo  dziękuję   mówi  o  częstotliwości  i  ja   ją

praktycznie  omówiłam prawda  –  mówiąc,  mówi  także  o  koszach,  które,   które  mamy  i  które

powinniśmy mieć u siebie na terenie posesji    i w czym to powinno być gromadzone i jest to

wszystko uregulowane. No, ale skoro P. Wojewoda  życzy sobie nowej uchwały to proszę bardzo,
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z tym, z tą mała poprawka, która wnieśliśmy – mamy co dwa tygodnie, tutaj za moment odczytam

dwa razy w m-cu bo to musi być spójne z przyjętym oczywiście wcześniej regulaminem. 

Uchwała  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia  15  lutego  2013 roku  w sprawie  szczegółowego  sposobu

i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli

nieruchomości  i  zagospodarowania   tych  odpadów  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi

Na podstawie stosownych przepisów ustawy  o samorządzie gminny oraz   o utrzymaniu czystości

i porządku w gminach Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje:

§  1. Od właścicieli nieruchomości zamieszkałych odbiera się każdą ilość odpadów komunalnych

zgodnie z ilością  i  pojemnością pojemników, worków  przeznaczonych do zbiórki odpadów na

danej nieruchomości. 

Rodzaje i minimalna pojemność pojemników przeznaczonych do zbierania odpadów komunalnych

na terenie nieruchomości jest następująca:

1) kosze uliczne o pojemności od 35 do 70 l; 

2) kosze na odpady o pojemności 120 l, 240 l, 1100 l;

3) worki o pojemności od 60 do 120 l; 

4) kontenery o pojemności od 1100 l.

§  2.   Ustala  się  następującą  częstotliwość  odbioru  odpadów  komunalnych  odbieranych

bezpośrednio z terenu nieruchomości:

1. Odpady  komunalne  zmieszane  odbierane  będą  z  terenu  nieruchomości

zamieszkałych  2 razy w miesiącu  przez cały rok.

2. Selektywnie zebrane odpady zielone i ulegające biodegradacji oraz chemikalia 

i  opakowania  po  środkach  ochrony  roślin  odbierane  będą  bezpośrednio  z  terenu

nieruchomości    zamieszkałych  raz  w  miesiącu  i  tu  jest  ta  uwaga  o  której  ja

mówiłam, ze tak musi być zapisane bo tak zażyczył sobie Sanepid 

3. Wyselekcjonowane  odpady  w  postaci  mebli,  odpadów  wielkogabarytowych  oraz

zużytych opon odbierane będą bezpośrednio z nieruchomości zamieszkałych  raz na

rok  

§  3.  Ustala  się  następująca  częstotliwość  odbioru  odpadów  komunalnych  odbieranych

z publicznych  punktów zbiórki odpadów:
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1. opakowania ze szkła,  butelki PET, makulatura  odbierane będą każdorazowo w punktach

publicznej  zbiórki  tych  odpadów  zorganizowanych  przez  gminę,  a  ich  odbiór  przez

przedsiębiorcę następować będzie  co najmniej raz w m-cu (co najmniej tzn. muszą być

zawsze gotowe na przyjecie nowej ilości, ale nie rzadziej opróżniane jak raz w m-cu, mogą

być częściej) 

2. zużyte  baterie  i  akumulatory   oraz  przeterminowane  leki  odbierane  będą  każdorazowo

w punktach publicznej zbiórki tych odpadów zorganizowanych przez gminę,  a ich odbiór

przez przedsiębiorcę następował będzie  co najmniej raz do  roku. ( w każdym sklepie oraz

w obiektach użyteczności publicznej  takie pojemniki na baterie i akumulatory się znajdują,

ale chce powiedzieć że ponieważ    w sklepie się jednak  dokonuje,  a akumulatory  się

zostawia u tego u którego się kupuje wypróżnianie tych jest, zapełnianie tych pojemników

jest  bardzo oszczędne.

3. Zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny odbierany będzie każdorazowo od mieszkańców

w punkcie gromadzenia tych odpadów zorganizowanym przez gminę, a ich odbiór przez

przedsiębiorcę  następował  będzie  co  najmniej  raz  do  roku,  bądź  dodatkowo  w ramach

objazdowej zbiórki  na terenie Gminy Lubasz wg ustalonego harmonogramu ( to o czym

mówiłam)

4. gruz  oraz odpady budowlane i rozbiórkowe odbierane będą każdorazowo od mieszkańców

w punkcie gromadzenia tych odpadów zorganizowanym przez gminę – wskazujemy punkt

przy składowisku 

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Lubasz.

§ 5. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym

Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodniczący RG –Dziękuje bardzo,  kto z Państwa radnych  chciałby zabrać głos do projektu

uchwały? Nie widzę. Przystępuję do głosowania.    

Kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyjęciem  uchwały  w  treści  uchwały  przedstawionej  przez

P. Sekretarz proszę o podniesienie ręki do góry.

Głosowanie 

Za -  15, 

Dziękuje  bardzo.  Uchwała  przyjęta  została  jednogłośnie.  Przechodzimy  do  kolejnego  punktu

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze położonym

w rejonie ulicy Stajkowskiej w Lubaszu
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 3.6. Sekretarz UG – to jest uchwała, którą Państwo już  radni przyjmowali. Podejmowali ja w m-cu

wrześniu ubr.  w momencie  kiedy  w życie  wchodziła  nowelizacja  ustawy  o  zagospodarowaniu

przestrzennym.  I  tak  stało  się,  ze  procedurę  uzgadniania  planu,  czyli  wszystkie  czynności  do

momentu podjęcia przez  Radę Gminy były prowadzone na podstawie starej ustawy. Natomiast

sama uchwała Rady podjęta była  już w momencie,  w którym dopiero co zaczęła obowiązywać

nowa nowela tej ustawy. Zdaniem Wojewody, z czym trudno się zgodzić, ale ma on do tego prawo

procedura uchwalania planu zagospodarowania przestrzennego powinna się odbyć już pod rządami

nowej  uchwały  i  rozstrzygnięciem  nadzorczym  uchylił  ta  uchwałę.  W związku  z  powyższym

cofnęliśmy się do procesu uzgadniania i opiniowania   tego planu po to by tylko i wyłącznie w dniu

dzisiejszym, w nienaruszonym kształcie, tak jak było to w m-cu wrześniu  przedstawić Państwu

radnym  te  uchwałę.  Uchwała  dotyczy  obszarów  położonych  w  kierunku  Stajkowa  za  torami

kolejowymi,  kawałek   za  nawet   naszym,  siedzibą  naszego  Gminnego  Zakładu  Komunalnego.

Dlaczego  Państwo  radni  w  ogóle  podejmowali  tę  uchwałę   -  otóż  w  grę  wchodziła  kolizja

przebiegającej  i zaplanowanej  w tym planie  obwodnicy, czy drogi głównej, która będzie jakby

ruch ściągała nie przez centrum, a tamtędy – w przyszłości oczywiście. I  ta kolizja polegała na tym,

że poprzedni urbanista zaplanował   ją przez dom jednorodzinny, zamieszkały zresztą. W związku z

czym trudno było  właścicielowi dokonać czegokolwiek w tym miejscu, szczególnie modernizować

dom. No bo, bo praktycznie go być nie powinno, dlatego że biegła tamtędy droga. Jedyna zmiana

która polegała to, która  została przeprowadzona to przeprowadzono ją likwidując kolizję, czyli

zmieniając  trasę  przebiegu  tej  obwodnicy  w ten  sposób,  że  mieszkaniec  może  sobie  spokojnie

mieszkać , żyć, nie będzie mu to kolidowało z żadnym przedsięwzięciem. Przypomnę też, że  tereny

tam  przeznaczone  są  na  tereny  budownictwa  mieszkaniowego,  tereny  budownictwa

mieszkaniowego z towarzyszącą funkcją usługową oraz w bliskim sąsiedztwie siedziby zakładu pod

tereny produkcyjne. Jeżeli chodzi o układ komunikacyjny  to za wyjątkiem tej obwodnicy, która

została zaplanowana – inne drogi praktycznie wykorzystuje się tylko i wyłącznie sieci,które już

dróg przebiegają, które są i które   są wykorzystywane przez naszych mieszkańców. Ja z racji tego,

że   sama  uchwała  jest  bardzo  długa  pozwolę  sobie  zaproponować  Państwu  radnym,  żebyście

dyskutowali nad nią bez odczytywania. 

Przewodniczący  RG –Dziękuje  bardzo,  czy   ktoś  z  Państwa  radnych   chciałby  zabrać  głos

w sprawie tej chwały? Nie widzę chętnych. Zatem przystępuję do głosowania. Dodam tylko, że

uchwała została Państwu z materiałem dostarczona w stosownym terminie, a więc wszyscy radni

mieli okazję się zapoznać. Omówiona była na komisji, komisji wspólnej wobec czego ja uważam,

że  przychylimy  się  do  sugestii  P.  Sekretarz,  ażeby  tej  9  stronicowej  uchwały  nie  odczytywać.

A zatem, jeżeli nie ma innych uwag  to przystępuje do głosowania.      
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Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały przedstawionej i omówionej  przez P. Sekretarz

proszę o podniesienie ręki do góry.

Głosowanie 

Za -  13, Przeciw – 0, Wstrzymujących się - 0

Dziękuje  bardzo.  Uchwała  przyjęta  została  jednogłośnie.  Proszę  o  przedstawienie  następnego

punktu – nabycia działki 371/4 położonej w Goraju.  

3.7. Sekretarz  UG –   moje  wystąpienie  w tym punkcie  dobiega  końca bo to  jest  ostatnia

z propozycji uchwał, które przedstawiam tutaj. Sprawa dotyczy działki 371/4  o powierzchni 1 ara.

Dla tych z Państwa, którzy są obecni, a nie byli na posiedzeniu komisji obrazowo dodam, że to jest

działka położona w  Goraju  naprzeciwko posiadłości  P.  doktora Ławińskiego . To jest  działka

przeznaczona pod poszerzenie pasa drogi, dlatego że cała ta droga w tym miejscu jest w ogóle,

cztero-metrowa.  Poszerzamy  ją  tak,  ażeby  umożliwić  swobodny  przejazd i  minięcie  się  dwóch

pojazdów.  Jest  to  podział  zgodny  z  planem  zagospodarowania  przestrzennego tamtego  terenu,

a dokonujemy to nie w trybie wywłaszczenia, w sensie tym, że  jest podział, dlatego że podział

został  dokonany  na  wniosek  Gminy  Lubasz,   a  nie  właściciela.  Stąd musi  być  tryb  normalnie

nabycia przez gminę  tej działki w drodze aktu notarialnego. I uchwała brzmi w sposób następujący:

Uchwała rady Gminy Lubasz z dnia 15 lutego 2013 roku w sprawie nabycia nr 371/4 położonej

w Goraju 

Na podstawie  stosownych  przepisów  ustawy   o  samorządzie  gminnym  i  o  gospodarce

nieruchomościami Rada Gminy Lubasz uchwala co następuje:

§ 1.  Wyraża  się  zgodę na  nabycie  na  własność  mienia  komunalnego Gminy  Lubasz  od  osoby

fizycznej działki nr 371/4o powierzchni 1 ara  położonej w obrębie wsi Goraj

§ 2.Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi  Gminy Lubasz.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący RG – dziękuję bardzo. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie tej

uchwały. Nie widzę. Przystępuje do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały

w treści przedstawionej przez P. Sekretarz proszę o podniesienie ręki do góry.

Głosowanie 

Za -  14, (głosowało 14 radnych) 

Dziękuje bardzo. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. Dziękujemy P. Sekretarz

za przedstawienie treści uchwał. Przystępujemy do  realizacji punktu 4 porządku obrad.

Ad. 4 Interpelacje i zapytania radnych. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie.

Proszę P. radny
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M.Wicher – mam 6 punktów, 

•  pierwsze Osiedle Gorajskie – dużo osób zgłaszało o bezpańskich psach. Proponowałbym,

ponieważ mamy dalej ta nasza Straż Gminną, żeby się zainteresowała tym terenem – być może psy

wyłapać, albo ustalić ich właścicieli – żeby więcej się coś takiego nie powtarzało. Z tego co wiem

to tam jakiś duży wilczur latał. Jakby takie  dziecko szło ze szkoły to może być jakiejś zagrożenie

• kilkakrotnie miałem zgłoszenie od sołtysa naszego z Lubasza i innych mieszkańców, że na

zapleczu gimnazjum, w okolicy śmietnika, jakiejś tam się imprezy odbywają. Także też bym chciał

uczulić Straż Gminną, żeby tam raz po raz podjechała i się zainteresowała co tam się dzieje    

• ul. Sportowa. Nieraz tam radni zgłaszają, że tam gdzieś jakaś lampa brakuje – w Lubaszu

też brakuje. Na ul. Sportowej są lampy podwójne – jedna oświetla ulice i chodnik, a druga oświetla

boisko. Nie wiem czy to jest potrzebne – może,np.  jeżeli są treningi wieczorem, by trzeba było

porozmawiać z  przedstawicielami klubu sportowego, ze może by je uruchomić tylko na włącznik,

żeby ta druga lampa się paliła w stronę boiska tylko jak jest potrzeba bo po co oświetlać teren,

który jest nikomu niepotrzebny  

• następne tez do Straży Gminnej – jak się wychodzi z kościoła w niedzielę to ludzie psioczą.

Ludzie parkują po prostu na zakazie, który był nawet nowy postawiony – na chodnikach parkują

i na zakazie. Nawet tam, gdzie jest przejście dla sióstr zakonnych zrobione są schody, a samochód

zaparkowany i przejść nie idzie.  

• następne, jeżeli się na parking przy kościele wjeżdża  - tam od tego wjeżdżania się dziura

zrobiła. Tam można troszeczkę może żwiru czy czegoś innego  dowieźć i to zasypać,  żeby nie

przechodzili wszyscy  w wodzie, kiedy jest mokro  

• nowy rok się zaczął i ja tak co roku zgłaszam rozważenie przebudowy skrzyżowania na

ul. Zielonej przy sklepie ZIELONOWO. Rok temu miałem obiecane, że będzie spotkanie na ten

temat i coś tam będzie w tym temacie robione. Rok następny minął i jakoś ktoś coś zapomniał więc

ponawiam, dziękuję

Przewodniczący RG –Dziękuje bardzo,  kto z Państwa radnych chciałby zabrać jeszcze głos, proszę

bardzo P. radny

K.Wiza – ja mam tutaj takie pytanie do P. Sekretarz czy w ogóle Urząd Gminy jest zainteresowany

wybudowaniem placu zabaw na Osiedlu Górczyn. Widzę wszędzie wkoło  place powstają, temu

dzisiaj się wstrzymywałem w głosowaniu. Jest to jedno z większych osiedli – Górczyn – jedno

z najstarszych. Myślę, że  plac zabaw dla tych ludzi byłby jak gwiazdka z nieba, dziękuję

Przewodniczący RG –Dziękuje bardzo,  czy ktoś  z Państwa radnych, proszę P. radna

E. Stachowiak – ja to tak właściwie  cyklicznie i ciągle to samo prawda – naprawa naszych dróg na
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Górczynie. Bardzo wielkie dziury, jak będzie taka możliwość naturalnie  bo teraz jak zamarznięte

to nie można. Jeśli warunki atmosferyczne będą temu sprzyjały to bardzo proszę – to już będzie

taki stały punkt.    

Przewodniczący RG –Dziękuje bardzo,  kto z Państwa radnych chciałby zabrać jeszcze głos w tym

punkcie, proszę bardzo P. radny

M.Filoda –ja składam wniosek o sporządzenie dokumentacji techniczno– kosztorysowej na budowę

sieci  wodociągowej  w  m.  Krucz  i  Kruteczek.  Kruteczek  jest  w  ogóle  nie  zwodociągowany,

natomiast Krucz tutaj centrum,, że tak powiem  wsi – natomiast wybudowania nie są. Na pewno

należałoby się zastanowić  czy wtedy, w przyszłości  też Krucz, cały ma być pod nową sieć, czy jak

do tej  pory  centrum będzie  z  jednego  ujęcia,  a  wtedy  z  dodatkowego  ujęcia  pozostała  część,

dziękuję bardzo  

Przewodniczący RG –Dziękuje bardzo,  kto z Państwa radnych, proszę P. radny

T. Biernat -  ja mam takie dwie interpelacje, wnioski , zapytania

• przede  wszystkim  otrzymałem  taka  informację,  ze  (nie  wiem  jak  to  rozwiązać)  mam

napisane w ten sposób, że nasi mieszkańcy  bardzo często nie mogą zarezerwować sobie  zajęć

sportowych na naszej hali widowiskowo – sportowej, gdyż mają taka rezerwację mieszkańcy spoza

naszej gminy –  jest powiedzmy taka rezerwacja np. co środa o tej samej godzinie i trudno  po

prostu gdzieś  tam się  dostać – takie  mam informacje,  natomiast  trzeba by  było sprawdzić  czy

można by było ewentualnie naszą, naszych mieszkańców uprzywilejować  w tym względzie. Bo

mimo wszystko, nie wiem czy to jest  gdzieś drożej a tu jest taniej itd. Oczywiście dobrze że salę

wykorzystujemy, ale mimo wszystko warto było by  spróbować czy da się dla mieszkańców coś

zrobić, żeby jednak można było gdzieś tam ten termin znaleźć 

• i  druga  taka  moja,  moje  powiedzmy  wniosek  –  proszę  o  przygotowanie  kosztorysu

znaczenia  elektronicznego psów w naszej  gminie.  Co roku  trafia do schroniska  co ponosimy

koszty. Propozycja jest  tego typu, żeby sprawdzić ile kosztuje chipowanie tych psów, to gminy

wprowadzają.  Można  zrobić  w  ten  sposób,  przywrócić  podatek  jeśli  ktoś  nie  będzie  chciał

chipować psów i ewentualnie jakby to wyglądał, jeżeli chodzi o koszty bo można by w ten sposób

zrobić porządek. Jeżeli ktoś nie chce np. tego zrobić możne płacić  podatek, jeżeli ktoś będzie

chciał jest zwolniony z podatku, ale musi tego psa sobie jakby zarejestrować elektronicznie   i być

może to będzie jakiejś rozwiązanie. Trzeba tylko sprawdzić ile to kosztuje – oczywiście chodzi o te

setki psów, które są  na naszym terenie gminy. Być może ktoś po prostu zrobi  to taniej, bo jak

dobrze  (…) bo  to  jest  kwestia  50  zł  jak  wyczytałem w internecie,  a  być  może  będzie  taniej,

dziękuję.       

Przewodniczący RG –Dziękuje bardzo,  kto z Państwa radnych chciałby jeszcze w tym punkcie
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zabrać głos. Nie widzę – dziękuję bardzo.  Ja przystępuję do punktu 

Ad.5. Odpowiedzi  na  interpelacje  zgłoszone  na  poprzedniej  sesji.  Mam  przygotowane  tutaj

odpowiedzi 

1) odpowiedź na zapytania P. M. Zandona w sprawie wysokości zadłużenia Gminnego Zakładu

Komunalnego Sp z o.o. w Lubaszu na koniec 2012 roku

Gminny  Zakład  Komunalny  Sp  z  o.o.  w  Lubaszu  na  koniec  2012  roku  nie  posiada  żadnego

zadłużenia –  podpisał Prezes Jan Wala  (pismo znajduje się w dokumentach rady – teczka wnioski

z sesji) 

2) odpowiedź na zapytania P. M. Zandona 

- w sprawie  publikacji kart z historii Lubasza

  Publikacja nie jest sprzedawana, ponieważ  została sfinansowana z funduszu unijnego. Jest ona 

rozprowadzana w ramach promocji naszego regionu. Jednak głównym miejscem przeznaczenia

publikacji  były  biblioteki,  uczelnie  i  szkoły.  Całkowity  koszt  projektu 33.100zł,  w tym koszt

autorski 10.000zł brutto 

- na temat ewentualnego sponsora strategicznego

   W chwili obecnej nie ma nikogo takiego, a teren na którym znajduje się sanitariat i przebieralnie

na  szczęście  nie  został  sprzedany.  Prowadzone  są  rozmowy na  ten  temat,  ale  nie  ma żadnych

konkretnych  ustaleń  w  tej  kwestii.  Z  pewnością  ładny  obiekt  wypoczynkowy  z bezpośrednim

dostępem do plaży byłby dużą atrakcja lubaskiego ośrodka

- dotycząca terenu po kiosku JACEK

   Działka ta również na szczęście nie została nikomu sprzedana i nadal jest własnością ośrodka.

Teren ten jest stopniowo przygotowywany do przyszłego zagospodarowania jako punkt widokowy

i handlowy. W miejscu tym zlokalizowane będzie wejście na nowy pomost, a także rozpoczynać się

będzie ścieżka rowerowo -  piesza w kierunku Sławienka. Doprowadzono tam brakujący odcinek

linii elektrycznej. Po sprzedaniu pobliskich działek nie było dostępu  do żadnego linii, a wykonano

to we własnym zakresie – koszt przewodu oraz pracownika ośrodka   

-   w sprawie obecnego  zadłużenia GOK  w Lubaszu   

    Zadłużenie dotyczy wiatraka w Dębem i na dzień obecny wynosi 422.997 zł i  jest rozłożone na

okres do 2020 roku 

- dotyczące wyboru usług cateringowych 

  Organizując nasze imprezy  catering wykonujemy  we własnym zakresie   na bazie  posiadanej

stołówki.  Natomiast  w  sytuacji,  kiedy  na  terenie  ośrodka  organizowane  są  wydarzenia

współorganizowane z innymi podmiotami z zewnątrz do nich należy  wybór   usługodawcy czy

lokalu  mającego  zapewnić  całą  sferę  cateringową.  Tak  było  np.  przy  organizacji  Dożynek
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Powiatowych czy  też  Powiatowego Przeglądu Chórów. Gdyby  wszystko zależało od nas  sami

zajęlibyśmy  się  świadczeniem takich  usług  przynosząc  ośrodkowi  dodatkowych  dochodów   –

podpisał  Z-ca Dyrektora Sławomir Magdziarz  (pismo znajduje się w dokumentach rady – teczka

wnioski z sesji)   

3) dotyczy wniosku P. Marcina Filody w sprawie przycięcia suchych konarów drzew rosnących

przy drodze wojewódzkiej Krucz – Ciszkowo i  wniosków P. Piotra Geremka w sprawie wykonania

cząstkowego  wykonania   remontu  nawierzchni  ul.  Szamotulskiej,  wyregulowania  sygnalizacji

świetlnej na ul. Szamotulskiej w Lubaszu oraz utworzenia dwóch miejsc parkingowych dla osób

niepełnosprawnych.

W/  w  wnioski  przesłano  do  Rejonu  Dróg  Wojewódzkich  w  Czarnkowie  celem  rozpatrzenia

możliwości ich realizacji  –  (pismo znajduje się w dokumentach rady – teczka wnioski z sesji)

4) dotyczy wniosku P. Piotra Geremka w sprawie naprawy przejazdu kolejowego w Lubaszu 

Przedmiot wniosku  przekazano do Polskich Linii Kolei S.A. Zakład Linii w Poznaniu –  (pismo

znajduje się w dokumentach rady – teczka wnioski z sesji) 

5) dotyczy  wniosku  P.  Zdzisława  Bałęcznego    w  sprawie  odtworzenia  rowu  przy  drodze

wojewódzkiej nr 182 na odcinku Bończa – Miłkowo

6) Wniosek przekazano do Rejonu Dróg Wojewódzkich w Czarnkowie - (pismo znajduje się

w dokumentach rady – teczka wnioski z sesji) 

7) dotyczy wniosku P. Andrzeja Macyszyna w sprawie zabezpieczenia około 20 ton żużla na

wyrównanie drogi w Sokołowie, przy sali wiejskiej.

 Odpowiadając na powyższe wniosek z dnia 31 stycznia 2013r, a który wpłynął do Urzędu w dniu

01 lutego 2013r. uprzejmie informuję, że w zamian za dostarczenie żużla przywieziono   pospółkę

w ilości 18,5 tony w dniu 11 lutego br. Pospółka będzie lepszym materiałem stabilizującym podłoże

drogi. Tym samym przedmiot wniosku został zrealizowany. -  podpisano z up Wójta P. Sekretarz

(pismo znajduje się w dokumentach rady – teczka interpelacje z sesji)

Tyle odpowiedzi  na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji oraz wnioski z sesji.

Przestępujemy do następnego punktu sesji.

Ad.6. Wolne wnioski i informacje. Proszę kto z Państwa na sali chciałby w tym punkcie zabrać

głos. Proszę Pan

H.  Geremek  –  ja  chciałbym  się  zapytać  co  jest  z  wnioskiem  zgłoszonym  dotyczącym  planu

oszczędnościowego tj. wyłączanie na terenie gminy oświetlenia ulicznego w godzinach nocnych

jak we wniosku od godziny drugiej do godziny czwartej. Czy tu podjęto jakiekolwiek decyzje?    

E.  Mleczarska  – ja tu już wcześniej,  padł wniosek odnośnie oświetlenia ulicznego.  Ja bym tak

proponowała, żeby  całą gminę energetyka dokonała przeglądu bo są lampy, które nie świecą, które
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mrugają  po prostu i ludzie w Jędrzejewie na zebraniu w ferworze innych spraw, jakby zapomniano.

Ja myślę, ze nie tylko w Jędrzejewie i w Lubaszu, ale na wszystkich wsiach jest to samo, że one

mrugają albo nie świecą

B. Tonak – na wstępie chciałbym podziękować naszej P. radnej, naszym radnym za miła atmosferę

na sesji oby tak dalej było. U nas (…) wieś Kruteczek tam nie ma zasięgu, coś by trzeba było z tym

fantem zrobić, czy jakąś wieżę. Następna sprawa szukanie pieniędzy. Jeżdżąc po gminie, w tych

wioskach to się  widzi,  że tam jest  budynek  podwyższony  i  w innym miejscu to  samo i  tych

budynków  jest  sporo,  są  przekazane  na  mieszkania.  Czy  właśnie  te  budynki  są  zgłaszane  do

podatków?  Tego ja po prostu nie wiem i myślę, że  trzeba by było sprawdzić. 

Ł. Wlekły – P. Przewodniczący, P. Wójcie, Szanowni radni dnia 31 stycznia zgłosiłem wniosek

dotyczący zrobienia przyłącza i kanalizacji na ul. Działkowej. Złożyłem wniosek też, przyniosłem

na piśmie, w piątek, nie dostałem odpowiedzi

Przewodniczący RG – na nie wszystkie wnioski po prostu w tak krótkim czasie byliśmy w stanie

odpowiedzieć. Termin jest  21- dniowy. Także w terminie zmieścimy się.

P. Geremek- Wysoka Rado, Szanowni Państwo chciałbym wnioskować aby Gmina Lubasz podjęła

rozmowy z operatorami sieci komórkowych o rozbudowę tych sieci tzn. chodzi o częstotliwości

UMTS/HSPA/HSPA+/LTE. W tej chwili na terenie Lubasza tylko jedna sieć oferuje dostęp  do

UMTTS/HSPA, nie ma w ogóle dostępu do LTE internetu. Natomiast w ogóle nie ma nadajników

operatora  P4 (PLAY), chodzi o roamingi. Jeśli byłaby możliwość no jakiejś rozmowy wszcząć,

żeby tutaj operator   chociażby P4  ustawił nadajniki, również o (…) no żeby telefony i  internet,

który oferują w tej chwili za pomocą  UMTS/HSPA/HSPA +/LTE,żeby na terenie gminy to działało

bo w tej chwili to jest utrudnione. Tylko T-Mobile PL działa w UMTS/HSPA, pozostałe sieci są

z przestarzałą  technologią 2G

Przewodniczący RG – już od dłuższego czasu ta technologia niestety tylko (…)  w naszym regionie

to nie tylko, ale w Czarnkowie kiedy miałem takie okazje to niestety to samo jest

A.  Stochaj -   ja  chciałbym  prosić  Radę,  żeby  zawiadomienia  o  sesji  były  wywieszane

w skrzynkach. Po prostu internet nie wszyscy maja dostęp i nie wiemy kiedy jest sesja, na jaki

temat itd.  Także dla dobra społeczeństwa chciałbym prosić o zawiadomienia że tak powiem, które

by się znalazły w skrzynkach.

Przewodniczący RG – w gablotach sołeckich rozumiem, dziękuję bardzo. Kto z Państwa chciałby

zabrać głos jeszcze?  Dziękuję bardzo. Czy Wójt, czy P. Sekretarz ewentualnie w jakiś kwestiach

chcieliby  zabrać głos.

Wójt Gminy – mogę trzy zdania tylko proszę Państwa – Górczyn – plac zabaw – no powiem tak ten

temat  musimy  przyjąć  całościowo.  Tak  jak   tu  dzisiaj  podejmowaliście  Państwo  o  to  żeby  te
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wszystkie organizacje pozarządowe uszanować i dać im szansę  pozyskania znacznych środków

tj. ta droga tak. Więc trzeba powiedzieć tak robimy w tej materii sporo bo tych placów się pojawi

w najbliższym czasie trochę , w gminie i myślę, że trzeba  docelowo przyjąć że  one muszą się

pojawić w każdej wsi – tak. Natomiast realizacja tu akurat na przykładzie Górczyna to jest problem

jeden nie mamy lokalizacji a nawet własnej działki. I od tego trzeba zacząć. W związku z tym jeżeli

będzie taka wola Rady, że gdzieś tą działkę kupimy, w dobrym miejscu no  to będziemy realizowali

właśnie  przez taki  projekt.   Kolejny  mały  projekt.  My  się  dołożymy  parę  złotych i  w ten  oto

sposób  można  to  realizować  bo  inaczej  nie  widzę.  Natomiast  również   będziemy  namawiać

pozostałe  wsie,  tak  jak  zrobił  to  Kruteczek  tam  również  jest  realizowany  ten  projekt

i w pozostałych wsiach również. Przy teraz dobrze przygotowanych świetlicach widziałbym, żeby

tą  koncepcje  –  właśnie  przez te  stowarzyszenia  różnego rodzaju które  wokół  nas  funkcjonują.

To jest dobra formuła. Chcę powiedzieć, że kolejne rozdanie, że tak powiem pieniędzy, może to

brzydko brzmi,  ale  przez Lokalna  Grupę Działania  jest  w czerwcu i  jeżeli  ktoś  z  samorządów

wiejskich    przez stowarzyszenia czy przez takie inne organizacje wystąpi, na ta czerwcową sesję

finansowania zadań no to jest okazja,  żeby  któraś z tych naszych wsi załapała.  Taka widzę po

prostu możliwość. Byłem na drogach , chcę powiedzieć, że w tej chwili próbujemy  - jak nam tylko

trochę  obsycha,  próbujemy  puszczać  równiarkę i  próbujemy zrobić zjazdy  na Górczynie  z tej

Szamotulskiej drogi. Mówiąc szczerze to też jest droga wojewódzka, ale już nie patrzymy na nic bo

przecież   widzimy,  ze  tragedia  tam  jest  –  tak  naprawdę.   Pozostałe  próbujemy  ratować

dowożeniem,  równaniem  i  że  tak  powiem  równiarka  próbuje  teraz  uzupełnić  te  tereny  na

Gorajskim . To jest tez rozwiązanie tylko chwilowe, ale  nie ma innego wyjścia. I  tak będziemy

próbowali  robić  do  momentu  aż  nam pojawi  prawdziwa  wiosna.  Obeschnie  to  wszystko  żeby

można  porządnie  to  zrobić  te  drogi  wyrównać  równiarką  i  zwałować  w  taki  oto  sposób.

A w najbliższych miesiącach to co już mówiłem   w moim wystąpieniu  musimy Państwo drodzy

usiąść  do  tematu  dróg  gminy.  Jak  ustalicie  termin  tak zostanie  ta  firma poinformowana,  żeby

przyjechała zrobić   nam wszystkim tutaj, bo ja to widziałem  - mnie się to podoba, ale to co mi się

podoba niekoniecznie musi  być przyjęte  przez wszystkich.  W związku z tym zaproponowałem,

żeby na któreś komisji,  sesji Rady pojawiła się firma jeszcze raz i  my to planowaliśmy chyba

w marcu albo kwietniu drogi ( nie pamiętam)   Więc na ta sesje przyjadą, żeby zrobić tutaj pełny

wykład co to jest za firma i czemu jest ona tak tania. Czym, jak konstruuje budowę tej drogi, jaka

wygląda  podbudowa, co ona tam włącza i dlatego myślę, że będzie to też  ciekawe i jeżeli tam

padnie nasza wspólna decyzja o tym, że wchodzimy w te zagadnienia – jednej rzeczy ta firma nie

robi – tak – nie zabezpiecza środków finansowych. Kiedy ja byłem na spotkaniu i mówiono o tej

firmie    to  mówiono  również  o  tym,  że  środki   będzie   starał  się   marszałek  województwa
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przerzucić do P. Dudalowej  w ramach później, coś podobnego jak PROW- u, czy coś innego, żeby

wspomagać gminy. Na razie tych działań tam nie widzę, natomiast firma już jest i działa i zaczyna

jeździć, szukać, szykować sobie miejsca pracy. Jest to warte – powiem tylko tyle, nie o szczegółach

całkowicie  ale,  że   cała  podbudowa,  która   której  m2  wynosić  będzie  do  70  zł  to  jest  50cm

wymiany. Więc jest tu o czym mówić bo  jeżeli taka przestrzeń drogowa zostanie wymieniona i ona

zostaje bardzo nowymi technologiami przygotowana przy przebudowie gruntu, który tu występuje

– pod  to będą tam domieszywać – maja tam jedyną swoją  w Europie technologię mieszania tego

co, czym dysponujemy tutaj na miejscu przez co to jest tak tanie to możemy bez założenia, że

kładziemy sobie asfaltowe ładne, piękne dywany – to  by  wtedy przedrożyło,  ale i  utwardzenie

i zakończenie do  szutrówką taką typową, albo zakończenie to spryskiem  to jest to w granicach 70

zł za 1m2 z wszystkim – budujemy od A do Z i od momentu projektowania do wykonawstwa. Bo

my często mamy tu  dzisiaj- projektujemy i tych kosztów już  później w budowę nie liczymy, ale to

też są koszty przygotowania inwestycji. Więc chce powiedzieć, że warte jest to obejrzenia. To tyle

o drogach. 

Wodociągowa sieć  dyskusja  trwa  Krucz,  Kruteczek  – myślę,  że  jeszcze  trochę  czasu  potrzeba

w tym tusie na zespół – spółka przygotowała do przeglądu  jaka jest możliwość, bo też zakładamy,

ze warto byłoby pociągnąć  tą sieć i do Krucza i do Kruteczka  - mieć rozwiązane z tej jednej

naszej hydroforni  całą sieć tego terenu. I dopiero wówczas moglibyśmy rozmawiać o tej części,

dokończenia tej części drogi do Antoniewa bo ona będzie musiała pójść tą trasą – tak.

Co z tych na bieżąco – rezerwacja sali sportowej – jest tu problem, ale musimy (…)  sportowcom

i rzeczywiście fajnie jest z jednej strony, że  ona jest cały czas zajęta bo ktoś to używa. A więc

celowość jest tego fajna – P. Dyrektorze, P. Sławku Magdziarz bardzo proszę z P. Szymonem usiąść

koło tego i zobaczyć jak to wygląda i zaproponować tu rozwiązanie nam - tak. Czy jest jakakolwiek

formuła, gdzie możemy uprzywilejować naszych mieszkańców – to tyle.

Tu P. Henrykowi odpowiemy na spokojnie bo rzeczywiście może gdzieś to przeleciało – tak krótki

czas, że wiele rzeczy.

Natomiast  oświetlenie  uliczne,  w  ogóle  problem  energetyki.  Może  nieskromnie  powiem,  ale

kłócimy  się  od  dwóch  m-cy   bo  wyszła  umowa i  ja  jej  nie  chcę  podpisać  na  takich  samych

zasadach. Umowa wyszła z końcem roku i uważam, że ta umowa jest dla nas niekorzystna, była

niekorzystna  wiele  lat  bo  tak  naprawdę  płacimy  podwójnie.  Raz,  że  przekazaliśmy  te  lampy

i  jeszcze  drugi  raz  płacimy  – nie  jesteśmy  ich  właścicielem i  dzisiaj  ponosimy  koszty  na  ich

utrzymanie  i  remonty  a  z  drugiej  strony  płacimy  za  zużycie  energii.  Więc  ja  czegoś  tu  nie

rozumiem. Musicie mi wybaczyć to jeszcze z m-c potrwa  bo sięgamy po prawników bo ja sobie

nie pozwolę na to żeby 15.000 miesięcznie nam uciekało tylko dlatego, że ktoś nas robi w balona.
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Więc zdecydowanie się zgadzam, że przede wszystkim musimy przejrzeć te lampy ale dajcie nam

jeszcze chwile czasu abyśmy uzgodnili pewna zasadę. Jeżeli mamy płacić to za co  - tak – żeby nie

wymuszali   na nas coś co jest – ja w tym momencie po prostu  stoję na stanowisku, że jeżeli to nie

jest już nasze- ta lampa  to też nie mam prawa położyć publicznych pieniędzy. Ja chcę płacić tylko

za zużyty prąd. Kłócimy się, sprzeczamy się proszę jeszcze dać nam chwilę czasu.  Zobaczymy jak

to wyjdzie.

Zasilanie komórkowe – były próby wcześniej budowy w jednym i drugim miejscu  - miało stanąć

jeszcze przez ERĘ – potem ona już tam się  zmieniła. Miały stanąć dwie wieże – jedna tutaj, gdzie

węgiel  sprzedają,  druga  w  Kruczu  na  tej  byłej  bazie  Nadleśnictwa.  No  i  w  momencie,  kiedy

nastąpiła  zmiana  właściciela    wycofali  się  i  mamy  taki  efekt  jaki  jest.  Dobra  będę  próbował

dzwonić.

W sprawie  ul.  Działkowej  odpowiemy  Panu  bo  to  jest  taki  problem,  że  nie  wiadomo  jak  to

powiedzieć. Z jednej strony powinniśmy, Ci ludzie powinni się cieszyć – a z drugiej strony jak im

mam teraz odpowiedzieć no  - to co -  ja Wam przyjdę i ja Wam. No każdy ma swoje ryzyko buduje

się   w warunkach jakich się buduje i rzeczywiście w nagrodę dostali. To nie było dokończone

i nagle Rada znalazła paręset tysięcy i dokończyliśmy tamten dział to teraz jest problem co ja mam

zrobić z szambem, które sobie zrobiłem. Mój Boże to jak  mam odpowiedzieć bo ja nie wiem – to

co ja mam teraz zapłacić.  Ja nie inwestowałem to jest indywidualna  sprawa każdego człowieka,

indywidualne ryzyko tak jak każdego z Was w domu.  Mogliśmy nie robić to znowu byłby zarzut,

20 innych,żeśmy  nie robili. I tak to co zrobiliśmy się okazuje, ze w połowie znowu zadawalające

bo następnych 20 przyszło, ze oni maja tylko 100 metrów – nie wiem, nie ma budżetu z gumy. 

Dobra i  tutaj spróbujemy pomyśleć o tym, żeby  informację jednak  przesyłać bo my wszyscy

pędzimy  tak szybko, ze już  tylko uważamy  komputer, internet ale zapominamy właściwie  o tych

ludziach, którzy nie korzystają z tego i nie muszą. Także dziękuję za informację. Spróbujemy to

zrobić tak, żeby w tych wszystkich punktach informacyjnych, przyjętych naszych   pojawiły się też

informacje o sesji.     

W szczegółach  odpowiemy.  Ja  tylko  tak  na  okrągło  chciałem powiedzieć,  że  wiele  rzeczy  się

dzieje, ale trudno mi podjąć decyzję bo dzieje się z kolejami wiele rzeczy, z wieloma rzeczami.

Każdy  próbuje coś na nas ugrywać ale tak naprawdę naszym kosztem. Więc nie chcę z tych spraw

żadnej przepuszczać mimo uszu bo tam są nasze pieniądze. Więc tak jak z tą energetyka z tym

oświetleniem   rzeczywiście obgadamy najpierw warunki  a potem zrobimy taka inwentaryzację

oświetlenia. I wtenczas każdy z Was powie nam co  Waszym zdaniem na tej wsi danej jest taką

pietą achillesową oświetlenia i pozałatwiamy tam. My od nikogo nic nie chcemy poza uczciwą

usługa i uczciwie zapłacimy za ten czas. I wtedy rzeczywiście  warte będzie takie zachowanie  bo
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nie wiem dlaczego musi się świecić po 24-tej na terenie gdzie tam nikt się nie porusza do godziny

5 rano. A jest to spora ilość lamp – może rzeczywiście przy tej okazji jest też szansa  dołożenia paru

lamp w miejscach -  bo  nie ma co ukrywać życie idzie do przodu, ludzie się budują – miejsc jest

coraz więcej, gdzieś  tam trzeba parę tych lam pewno  dostawić. Taki będzie dobry moment na

inwentaryzację tego zagadnienia. Na razie tyle co mogłem.

Następnie Przewodniczący udzielił głosu Dyrektorowi  GOK

S. Magdziarz -  Szanowni Państwo hala – zajęcia na hali są bardzo oblegane w tej chwili  - mimo

że są płatne. W związku z tym jest trudny temat do wygospodarowania  jakiś (…) dla mieszkańców

ale obiecuję, że dam do wiadomości za kilka dni – znajdziemy takie miejsce półgodzinne, jakiś taki

fragment wolnej sali, że tak powiem i poinformujemy społeczeństwo kiedy to będzie . Będziemy

musieli po prostu zrobić, wygospodarować niepłatny okres dla mieszkańców i myślę, że (…) 

I przy okazji chciałbym zaprosić Państwa w sobotę na turniej, czyli jutro.  Turniej oldbojów – jest

to turniej, którego inicjatorem jest kolega Andrzej Macyszyn. (…) Gmina Lubasz będzie walczyła

z drużynami z Czarnkowa , z Szamotuł i jeszcze z kimś. Także emocji będzie dużo zapraszamy

serdecznie.  I  właśnie  chciałem powiedzieć,  że  w  sobotę  też  jest  możliwość  dla  mieszkańców

zamówienia jakiegoś fragmentu hali bo jak wiadomo są 3 części na których można grać. Ale no  też

wcześniej proszę się spotkać z kolegą Szwedem Szymonem. Jeśli ktoś potrzebuje kontakt do niego

to służę telefonem

Przewodniczący RG poprosił o uzupełnienie godziny rozpoczęcia turnieju 

S. Magdziarz – jutro o godz. 10.00 w hali  widowiskowo -  sportowej - zapraszamy.  

J. Cichorek poprosił jeszcze Wójta o informacje odnośnie firm wiatrakowych, o których wcześniej

się chwalił,  że już robią  a teraz nic o nich nie słychać, dlatego chciałby się dowiedzieć jak to

daleko jest 

Wójt powiedział – dzieje się, ale dzieje się na poziomie tego jak dzieje się  w kraju. Więc  tak

naprawdę jest parę firm ale one czekają i są przygotowane do działania ale nikt nie chce  wyłożyć

złotówki w inwestycje, które nie maja gwarancji. A gwarancją jest ustawa – ustawa energetyczna,

która zobowiąże energetykę do odebrania wyprodukowanego przez Ciebie, Ciebie czy przeze mnie

prądu. Czyli mówiąc szczerze czekają na to – bo ustawa leży  w sejmie  i czekamy na nią wszyscy

jak na zmiłowanie boskie, jak to się kiedyś mówiło bo jeżeli energetyka zostanie przymuszona do

odbioru wyprodukowanej energii to są dwie firmy dzisiaj. Które  ze sobą współpracują na 100% -

to jest  nasza spółka steicowską  ta  warszawska spółka,  która nie  do końca  się  dogaduje  z tą

szczecińską spółką, która tam ma problemy. Ale te dwie na pewno chcą ze sobą współpracować

i są gotowe. Czekają tylko na ten stan – czekam na kolejne spotkanie firmy, która była u mnie

wstępnie na rozmowie – jest to polsko – izraelska firma z Lublina, która idzie dalej, która oprócz
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wiatraków poszukuje przynajmniej 10 hektarowego terenu  na te wszystkie solary  galwaniczne.

Będą u nas po połowie marca, żeby – ja w tym czasie mam poszukać terenu, które miałyby pochyły

południowe  lub środowiska dużych dachów  tak o nachyleniu południowym. Przyjadą popatrzeć

czy w gminie naszej jest gdzieś taki teren, czy są zainteresowane osoby i to jest jak gdyby trzecia

firma,  która  się  pojawiła  w ostatnim czasie.  Czekamy  tez  na  spotkanie  firmy,  która  chciałaby

zainwestować w przebudowę naszej sieci kanalizacyjnej  ale tutaj terminu nie ustalono. Ma być to

firma z która wstępnie rozmawiałem bardzo dawno – potem  oni się wycofali ale w tej chwili

wrócili. Chcieliby zainwestować – formuła do przyjęcia – nie mam uzgodnione niczego. Czy to

będzie  w partnerstwie publiczno – prywatnym czy to inwestycji , jakby to powiedzieć – wykonując

całe  zadanie   od A do Z  kredytując – nie  wiem to będziemy o tym rozmawiać.  Ja  będę  robił

wszystko, żeby ta firma  była skierowana, że tak powiem na spółkę naszą, która musi przyjąć ciężar

na  siebie  tej  inwestycji  i  przebudowy   i  urządzeń  kanalizacyjnych  i  tak  naprawdę rozbudowy

oczyszczalni. Bo tutaj przy tej oczyszczalni przy połączeniu jeszcze tych dwóch do końca osiedli

będziemy mieli duży problem. Więc w I kolejności oczyszczalnia w Lubaszu , w II kolejności być

może – jeżeli ta firma się zdecyduje na takie pieniądze to być może w Kruczu trzeba dostawić przy

tej oczyszczalni  jakąś kontenerówkę bo ta kompletnie nie zdaje już egzaminu – lepiej nie mówić

co tam się dzieje. Więc tak na dzisiaj wygląda ten stan rzeczy- gdyby chcieli  przyjąć tę ustawę

o energetyce to ruszy nam to szybko . Będę Was o tych wszystkich szczegółach informował dalej –

czekają,  naprawdę.  I  jeżeli  ktoś  nie  wierzy  to  może  spytać  spółkę  –  jak  oni  się  nazywają

w Czarnkowie to WITMARK   oni czekają i są w uzgodnieniu z ta firmą warszawską. Uzgodnili

zasady współpracy. O pojawiają się tacy domorośli  goście, którzy - Polak wszystko potrafi jak

Wiecie. Pojawiają się różni tacy ludzie, którzy mówią my przywieziemy za pół ceny  ze Szwecji

używane i takich tez jest wielu, ale nie chcę tu na ten temat rozmawiać bo my jako gmina w to

inwestować  nie  będziemy  jako.  Natomiast  chcemy  skorzystać,  żeby  ludzie  skorzystali   z  tych

terenów, które wydzierżawią  - żebyśmy tam ludzi mogli zatrudnić, żebyśmy z tego mieli podatek-

taki jest nasz cel.  To tylko tyle co mogę powiedzieć.     

Przewodniczący  RG  wobec  wyczerpania  porządku  obrad  zamknął  obrady   XXI  sesji   życząc

wszystkim miłego wieczoru

Obrady zakończono o godzinie 15.20

Protokołowała Janina Szwerkolt
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Sekretarz obrad Krzysztof Wiza
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